
‘Ingen overlevende’
Video fra LaRouchePAC
Danske undertekster
En mørk, grusom, men helt igennem sandfærdig afbildning af
truslen om en termonuklear krig og konsekvenserne, og Obamas
deployering af hovedparten af USA's termonukleare kapacitet i
flere områder, som truer både Rusland og Kina.

POLITISK ORIENTERING den 22.
sept. 2016:
Kerrys våbenhvile i Syrien
skudt  i  sænk  af  Det  hvide
Hus.
Se også 2. del.
Med formand Tom Gillesberg

Video: 2. del:

Lyd:
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Video:  Schiller  Instituttets
opførelse af Mozarts Rekviem
i NYC for at mindes ofrene
for angrebene den 11. sept.
2001
I anledning af 15-årsdagen for angrebene den 11. september,
deltog Schiller Instituttets kor i NYC i en række opførelser
af Mozarts Rekviem, som et levende mindesmærke dedikeret til
ofrene for den 11. september 2001 og dens eftervirkninger.
Denne sidste opførelse i serien fandt sted den 12. september
2016 i den presbyterianske kirke i Morristown, NJ. Schiller
Instituttets kor blev dirigeret af John Sigerson, med solister
Indira Mahajan (sopran), Mary Phillips (mezzosopran), Everett
Suttle (tenor), og Philip Cutlip (baryton). Koncerten omfatter
også fire korarrangementer af afroamerikanske spirituals, med
Diane Sare som dirigent. Musikken blev opført på den samme
kammertone, som Verdi krævede, hvor A = 432 Hz (lavere end
nutidens for høje kammertone).

POLITISK  ORIENTERING  den  8.
september 2016:
Hvad danske medier ikke siger
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om G20-topmødet i Kina
Med formand Tom Gillesberg

Video: Kan ses på: https://www.youtube.com/watch?v=YpTh6MNYlas

 

Lyd:

POLITISK ORIENTERING den 25.
august 2016:
1.  del:  Kina  ønsker  at
etablere  en  nye  finansiel
arkitektur på G20-mødet.
Se også 2. del.
Hør  også  en  diskussion  på
engelsk  om  menneskets
erkendelsesevne
Med formand Tom Gillesberg

Video: 2. del:

Lyd:

Efter mødet på dansk, havde vi en diskussion om menneskets
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erkendelsesevne på engelsk sammen med vores kollega Flavio fra
Italien. Inden optagelsen begyndte, talte Flavio om problemet
med videnskabsundervisning, som er baseret på empirisme, der
betoner erfaring, i modsætning til tænkning.

Part 1:

Part 2:

En  orientering  mod
Stillehavsområdet:
Det Eurasiske System. Video
Alt imens de asiatiske Stillehavsnationer har brug for den
videnskabelige viden, teknologi og fordele ved vores form for
regering,  såsom  et  statsligt  kreditsystem  efter  Alexander
Hamiltons principper, så står det klart, at, med hensyn til
inspiration, så må vi nu se hen til Stillehavsområdet.   

Download (PDF, Unknown)

Titelfoto: Helga Zepp-LaRouche på Kinas kyst, »Den Eurasiske
Landbros Terminal Øst«, 1996.
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Video, 5 minutter:
Sidste chance for at stoppe
europæisk bankkrak og krig
Den 28. juli 2016, v/næstformand Michelle Rasmussen.

»Jeg inviterer dig til at lære Schiller Instituttet at kende
og til at kontakte os.

Verden er i en dyb krise, en civilisationskrise. Det er en
brydningstid.  Det  kan  blive  meget  værre,  med  et  fuldt
finanssammenbrud, måske sat i gang af de italienske banker,
som er i krise, eller sågar af Deutsche Bank, som står øverst
på  listen  over  de  store,  systemiske  krisebanker,  og  som
teknisk set faktisk er bankerot.

Det kan også være krig med Rusland og Kina, ført af dem, som
gerne vil forhindre, at disse nationer fører an i skabelsen af
en alternativ økonomisk politik.

Vi  oplever  efterdønningerne  efter  Brexit-afstemningen  i
Storbritannien, og det har rystet hele EU. Men det giver os
nogle muligheder. En ting, som Helga Zepp-LaRouche og Lyndon
LaRouche har krævet, er en redningsplan for Deutsche Bank, men
på betingelse af, at Deutsche Bank vender tilbage til den ånd,
der var, da Alfred Herrhausen var chef i 1989, hvor han havde
en produktionsbaseret politik for banken, og hvor han kom ud
med et krav for gældssanering for de fattigste lande og for
udvikling af Østeuropa. Dengang var Berlinmuren endnu ikke
faldet.

Vi kan takke ja til samarbejde i stedet for krig med Rusland
og Kina, om at bygge en Ny Silkevej hele vejen fra Asien til
Europa. Vi kan udvide det til at blive en Verdenslandbro, en
bro  over  land,  gennem  Sydvestasien  og  hele  vejen  ned  til
Afrika. Vi kan følge den tråd, der for nylig er kommet frem,
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med Saudi-Arabiens rolle bag angrebene den 11. september 2001,
og følge denne tråd helt til det nuværende Britiske Imperiums
fraktions rolle bag terrorisme; og så kan vi takke ja til
samarbejde med Rusland om at bekæmpe terrorisme.«

Præcisering: Chefen for Deutsch Bank,  Alfred Herhausen, blev
dræbt af terrorister den 30. november 1989. Berlinmuren faldt
den 9. november 1989. Hvis han, som var en ledende rådgiver
til den tyske kansler Helmut Kohl, havde levet, ville verden
have set anderledes ud.

Denne video blev lavet i forbindelse med omdeling af Schiller
Instituttets materiale i jyske og fynske byer.

Kontakter i Jylland:

Kolding: Preben Samsøe, 4146 4714

Aarhus: Hans Schultz, 4841 4096; 6016 4096

Randers: Poul Gundersen, 2082 0350

Her er nogle vigtige links:

NYHEDSORIENTERING  JULI  2016:  Sidste  chance  for  at  stoppe
europæisk bankkrak og krig

Helga Zepp-LaRouche: Menneskehedens skønne fremtid – hvis vi
undgår dinosaurernes skæbne.

Hovedtale på Schiller Instituttets internationale konference i
Berlin, 25. – 26. juni, 2016

 

Baggrundsmateriale:

Lyndon  LaRouches  3-punktsprogram  for  genopbygning  af
realøkonomien:

1.  Hvorfor  en  Glass/Steagall-bankopdeling  ville  løse

http://schillerinstitut.dk/si/2016/07/nyhedsorientering-juli-2016-sidste-chance-stoppe-europaeisk-bankkrak-krig/
http://schillerinstitut.dk/si/2016/07/nyhedsorientering-juli-2016-sidste-chance-stoppe-europaeisk-bankkrak-krig/
http://schillerinstitut.dk/si/2016/07/helga-zepp-larouche-menneskehedens-skoenne-fremtid-vi-undgaar-dinosaurernes-skaebne-hovedtale-paa-schiller-instituttets-internationale-konference-berlin-25-26-juni-20/
http://schillerinstitut.dk/si/2016/07/helga-zepp-larouche-menneskehedens-skoenne-fremtid-vi-undgaar-dinosaurernes-skaebne-hovedtale-paa-schiller-instituttets-internationale-konference-berlin-25-26-juni-20/
http://schillerinstitut.dk/si/2016/07/helga-zepp-larouche-menneskehedens-skoenne-fremtid-vi-undgaar-dinosaurernes-skaebne-hovedtale-paa-schiller-instituttets-internationale-konference-berlin-25-26-juni-20/
http://schillerinstitut.dk/si/2016/07/helga-zepp-larouche-menneskehedens-skoenne-fremtid-vi-undgaar-dinosaurernes-skaebne-hovedtale-paa-schiller-instituttets-internationale-konference-berlin-25-26-juni-20/
http://schillerinstitut.dk/si/2013/09/hvorfor-en-glasssteagall-bankopdeling-ville-loese-finanskrisen-og-oedelaegge-wall-street/


finanskrisen  og  ødelægge  Wall  Street

2. Hvordan man skaber ikke-inflationære kreditter gennem et
nationalt kreditsystem

3. Infrastrukturprojekter og fusionsøkonomi

 

 

»Med Verdenslandbroen
vil alle have et job.«
Lyndon LaRouche
Det følgende videoklip er et meget kort uddrag af en tale, som
hr.  LaRouche  holdt  ved  et  forum  i  Washington  i  1997  i
sammenhæng med EIR’s førsteudgave af specialrapporten om den
Eurasiske Landbro. Denne præsentation var en del af en række
af  såkaldte  »udviklingskonferencer«,  der  blev  afholdt  i
Washington i løbet af disse år – 1996, 1997 og 1998 – og jeg
vil mene, at det, I får at se i denne video, er Lyndon
LaRouches »marchordrer«. Det var på en måde hans kreative
vision om, hvilken rolle, som Kina, med den Nye Silkevej, og
ligeledes hvilken rolle Rusland ville komme til at spille i
den totale omformning af den strategiske geometri i verden.

Her følger det korte uddrag: 

Lyndon Larouche: Der er kun to respektable nationer tilbage på
planeten, dvs. nationer med en respektabel magt: det er USA,
nærmere bestemt ikke det USA, der repræsenteres af Kongressen,
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men  af  præsidenten.  Det  er  USA’s  identitet,  der  udgør  en
politisk  magt,  ikke  en  eller  anden  sammenkædning  af  dens
bestanddele.  USA  repræsenteres  i  dag  udelukkende  af  dets
præsident,  som  en  politisk  institution.  Kongressen
repræsenterer ikke USA; de er ikke helt sikre på, hvem, de
repræsenterer nu om stunder, eftersom de ikke har besøgt deres
vælgere for nylig.

Præsidenten  som  institution  er  legemliggørelsen  af  USA  i
internationale  relationer.  Det  kan  Udenrigsministeriet  ikke
gøre;  Justitsministeriet  kan  ikke  gøre  det;  intet  andet
ministerium kan gøre det; kun USA’s præsident kan, under vores
forfatning,  repræsentere  USA  som  en  enhed  –  hele  dets
personlighed,  dets  sande  interesse,  dets  hele  folk.

Der findes kun én anden magt på denne planet, der kan være
ligeså respektløs (arrogant) over for andre magter, og det er
Den kinesiske Folkerepublik. Kina er i øjeblikket engageret i
et stort projekt for konstruktion af infrastruktur, i hvilket
min  hustru  og  andre  i  en  årrække  har  haft  et  uophørligt
engagement. Der finder en stor reform sted i Kina, som er en
»reform af vanskeligheder«. De forsøger at løse et problem.
Det betyder ikke, at der ikke er et problem. Men de forsøger
at løse det.

Hvis  derfor  USA,  eller  USA’s  præsident(skab),  og  Kina,
deltager i at begunstige dette projekt, der undertiden kaldes
Silkevejsprojektet,  undertiden  Landbro-projektet,  som,  hvis
dette projekt med udviklingskorridorer over hele Eurasien og
ind i Afrika, ind i Nordamerika, udvides, så er dette projekt
tilstrækkeligt til at sætte hele denne planet på en kurs for
økonomisk genrejsning. Jeg vil gå lidt i detaljer med dette
for at gøre det mere konkret.

Kina har i nogen tid haft et samarbejde med Irans regering.
Iran  har  faktisk  været  i  gang  med  at  fuldføre  en  række
jernbaneforbindelser, der er en forlængelse af Kinas Landbro-
program (eller Silkevejsprojekt). For nylig har vi fra Indien



set, at det indiske lederskab er mødtes med repræsentanter for
Kina  for  at  påbegynde  en  indledningsvis  rute,  blandt
landruterne,  under  Landbro-programmet.  Én  rute  går  ind  i
Kunming  i  Kina.  Under  Anden  Verdenskrig,  i  dette  område,
Myitkyina  (Burma/Myanmar),  havde  vi  fly,  der  fløj  ind  i
Kunming, »over Knolden«, som de plejede at sige dengang. Jeg
er ganske godt bekendt med dette område.

Men, hvis man har vandvejsforbindelser, kanalforbindelser, og
jernbaneforbindelser  fra  Kunming  gennem  Myitkyina  –  dette
område  –  tværs  over  Bangladesh  og  ind  i  Indien,  igennem
Pakistan og ind i Iran, op til området lige over Teheran, syd
for  det  Kaspiske  Hav  –  så  har  man  en  forbindelse  til
Mellemøsten; man har forbindelse til Centralasien; man har
forbindelse  til  Tyrkiet;  man  har  forbindelse  igennem  til
Europa.

Dernæst er der den nordlige rute, der stort set er den samme
rute som den transsibiriske Jernbane, der blev bygget under
amerikansk indflydelse og amerikansk rådgivning, af Rusland.
Så har man en mellemliggende rute, der er i færd med at blive
udviklet, i Centralasien, med Kina og Iran.

Indien arbejder på en plan, der blot involverer at tilføje
nogle få hundrede kilometer jernbanelinje – der var mange
andre forbedringer langs med den lige linje – og som ville
forbinde området nord for Teheran, gennem Pakistan, gennem
Indien, gennem Bangladesh, gennem Myanmar og ind i Kunming,
ind  i  Thailand,  ind  i  Vietnam,  ned  gennem  Malaysia  og
Singapore, over stræderne via en stor bro og ind i Indonesien.

Der er ligeledes en plan for udviklingen af jernbanelinjen
gennem det, der var det nordlige Sibirien, over Beringstrædet
og ind i Alaska, og herfra ned og ind i USA. Der er en
forbindelsen  til  Mellemøsten  –  flere  forbindelser  –  fra
Europa, og også fra Kina; men fra Kina en forbindelsen til
Mellemøsten og ind i Egypten, ind i hele Afrika.



Så hvad vi har her er en række projekter, som ikke blot er
transportprojekter, ligesom den transkontinentale jernbane i
USA, der var forløberen for denne idé tilbage i slutningen af
1860’erne og 1870’erne. Man har »udviklingskorridorer«, hvor
man i et område, der strækker sig 50-70 kilometer på hver side
af  jernbaneforbindelsen,  har  olie-  og  gasledninger,  og  så
fremdeles. Man udvikler dette område med industri, minedrift,
alle  sådanne  ting.  Og  det  er  sådan,  man  betaler  for
transportforbindelsen, pga. al den rige, økonomiske aktivitet,
der skabes. Med en indbyrdes afstand på nogle kilometer langs
hele  denne  forbindelse  foregår  der  noget,  en  eller  anden
økonomisk  aktivitet.  Folk,  der  arbejder,  folk,  der  bygger
ting, folk, der gør ting. For at transformere denne planet ved
hjælp af store projekter for byggeri af infrastruktur, som vil
skabe store industrier, nye industrier, nyt landbrug og de
andre ting, vi har så desperat brug for. Der er ingen som
helst grund til, at noget menneske på denne planet, der kan
arbejde, skulle være arbejdsløs. Så enkelt er det. Og dette
projekt er midlet til dette mål.

Hvis nationerne – som nu omfatter Rusland, Iran, Indien og
andre nationer – kommer overens med Kina, og engagerer sig i
en forpligtelse til dette projekt, som de bygger hver dag;
hvis USA – dvs. USA’s præsident, Clinton – forsætter med at
støtte denne indsats, som han har gjort, i det mindste rent
politik, hvad får man så? Man får USA og Kina og nogle andre
lande, der går i samlet flok op imod den største magt på denne
planet, som er Det britiske Imperium, kaldet det Britiske
Commonwealth (statssamfund). Det er fjenden!

Lad os sige, at, en skønne dag, f. eks. en søndag morgen,
præsidenterne for hhv. USA og Kina og et par andre, efter et
weekend-møde siger: »Vi har denne weekend besluttet, at vi,
baseret  på  vore  rådgivere  samt  den  kendsgerning,  at  det
internationale  finansielle  og  monetære  system  er  håbløst
bankerot,  som  ansvarlige  statsoverhoveder,  af  hensyn  til
almenvellet må erklære disse bankerotte institutioner konkurs



og  sætte  dem  under  konkursbehandling.  Og  det  er  i  vores
interesse, at vi samarbejder om dette som nationer, for at
undgå at skabe kaos på denne planet.«             

Resultatet  vil  så  være,  at  en  sådan  meddelelse  en  skønne
søndag  morgen  med  sikkerhed  vil  få  »snakkehovederne«  på
Washington Tv til at ’spinne’. Men bortset fra det, så betyder
det, at hele systemet, fra dette øjeblik, har været en tur i
guillotinen,  og  at  hovedet  ruller  hen  ad  gaden.  Alan
Greenspans  hoved,  måske.

Det  betyder,  at  vi  nu  har  tilskyndelsen  til  omgående  at
opbygge et nyt finansielt og monetært system. Når man skal
genrejse et selskab, der er bankerot, til en levedygtig form,
hvad gør man så? Man må finde de erhvervsaktiviteter, som
selskabet skal gøre, hvilket danner grundlaget for at skabe
den nye kredit, der skal få firmaet til at køre igen.

Programmet for Landbroen, med sine globale implikationer, er
det  store  projekt,  der  direkte  og  indirekte  vil  afkaste
tilstrækkelig med aktivitet, så at sige, i alle dele af verden
til, at vi atter kan få denne verden tilbage på et sundt
fundament.

Matthew Ogden: Som man kan høre, så afslører denne tale stor
forudviden; og det er i realiteten Lyndon LaRouches aktive
indgriben, med rejser til Rusland, med hans hustrus rejser til
Kina  i  denne  periode,  og  med  udgivelsen  af  EIR’s
specialrapport om den Eurasiske Landbro, der har formet den
nuværende  situation,  vi  befinder  os  i.  En  ting,  der  er
interessant at fremhæve, er de kort, I så. Dengang var mange
af  disse  jernbanelinjer  og  andre  olie/gasledninger  blot
forslag; men nu er flere af dem faktisk under opførelse.

Jeg mener, at det, 20 år senere, står klart, at dette er det
dominerende system, der er ved at vokse frem på denne planet.
Samtidig står det transatlantiske system foran en umiddelbar
nedsmeltning. En umiddelbart forestående implosion af gæld og



eksponering til derivater i betalingsstandsning til billioner
af dollars projiceres nu ind i alle storbanker i hele det
transatlantiske system.

For  et  engelsk  udskrift  af  hele  fredags-webcastet,  se
http://schillerinstitut.dk/si/?p=14279

 

Koncert  med  Schiller
Instituttets  kor  o.a.,
Berlin-konference juni 2016

Se/hør  alle  musikvideoer  fra
Schiller  Instituttets
Internationale  Konference,  25.  –
26. juni, 2016: Klik her

POLITISK  ORIENTERING  den  4.
august 2016:
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Bankkriser  kan  ikke  længere
forhindres med QE.
Rand  Corporation  foreslår
krig mod Kina nu.

Video:  En  musikalsk  dialog
mellem kulturer:
Koncert  i  forbindelse  med
Schiller Instituttets
internationale  konference  i
Berlin  den  25.  –  26.  juni
2016
Koncert med Schiller Instituttets europæiske kor, et russisk
børnekor og et kinesisk kor, samt et italiensk kammerensemble.

 
Klik her
 

https://schillerinstitut.dk/si/2016/08/politisk-orientering-4-august-2016-bankkriser-kan-ikke-laengere-forhindres-qe-rand-corporation-foreslaar-krig-kina/
https://schillerinstitut.dk/si/2016/08/politisk-orientering-4-august-2016-bankkriser-kan-ikke-laengere-forhindres-qe-rand-corporation-foreslaar-krig-kina/
https://schillerinstitut.dk/si/2016/08/politisk-orientering-4-august-2016-bankkriser-kan-ikke-laengere-forhindres-qe-rand-corporation-foreslaar-krig-kina/
https://schillerinstitut.dk/si/2016/08/politisk-orientering-4-august-2016-bankkriser-kan-ikke-laengere-forhindres-qe-rand-corporation-foreslaar-krig-kina/
https://schillerinstitut.dk/si/2016/07/video-musikalsk-dialog-mellem-kulturer-koncerten-forbindelse-schiller-instituttets-internationale-konference-berlin-25-26-juni-2016/
https://schillerinstitut.dk/si/2016/07/video-musikalsk-dialog-mellem-kulturer-koncerten-forbindelse-schiller-instituttets-internationale-konference-berlin-25-26-juni-2016/
https://schillerinstitut.dk/si/2016/07/video-musikalsk-dialog-mellem-kulturer-koncerten-forbindelse-schiller-instituttets-internationale-konference-berlin-25-26-juni-2016/
https://schillerinstitut.dk/si/2016/07/video-musikalsk-dialog-mellem-kulturer-koncerten-forbindelse-schiller-instituttets-internationale-konference-berlin-25-26-juni-2016/
https://schillerinstitut.dk/si/2016/07/video-musikalsk-dialog-mellem-kulturer-koncerten-forbindelse-schiller-instituttets-internationale-konference-berlin-25-26-juni-2016/
https://schillerinstitut.dk/si/2016/07/video-musikalsk-dialog-mellem-kulturer-koncerten-forbindelse-schiller-instituttets-internationale-konference-berlin-25-26-juni-2016/
https://schillerinstitut.dk/si/2016/07/video-musikalsk-dialog-mellem-kulturer-koncerten-forbindelse-schiller-instituttets-internationale-konference-berlin-25-26-juni-2016/
http://newparadigm.schillerinstitute.com/musical-dialogue-cultures/


POLITISK ORIENTERING den 21.
juli 2016:
Kupforsøget  efter
rapprochement  mellem  Tyrkiet
og Rusland//
og den tjetjenske vinkel
Se også 2. del
Med formand Tom Gillesberg

Video: 2. del:

Lyd:

Verden  efter  den  britiske
Chilcot-rapport  om  Irak-
krigen;
samt  foredrag  om  Albert
Einstein  og  kreativitetens
nødvendighed,
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v/  Phil  Rubinstein,
LaRouchePAC, USA.
Video og lyd; uddrag på dansk
Video 2. del:

Lyd:

Følgende er et dansk uddrag, let redigeret, af den første del
af indlægget: 

Phil Rubinstein, (en leder af LaRouchePAC i USA): Det, jeg vil
forsøge at gøre, er, at jeg vil begynde med lidt politisk
baggrund;  men  i  dag  drejer  det  sig  ikke  om  at  give  en
briefing, og så fortsætte med et emne. Der er et par ting, som
Lyndon og Helga LaRouche har talt om i de seneste år, og
faktisk i løbet af de seneste par uger; og der er to ting, som
jeg vil komme ind på. Det første er, at Helga, under denne
nylige konference i Berlin, har udsendt en appel om en dialog
mellem civilisationer; men hvad der er vigtigere, så har Helga
understreget den pointe, at vi må have et skifte i kulturen,
den globale kultur. En del af at få ændret den globale kultur
er at få en relation imellem de eksisterende nationer, der
bedst kan bygges på hver enkelet civilisations højdepunkter –
den  renæssance,  der  har  fundet  sted  i  de  forskellige
civilisationer¸ f.eks. den storslåede renæssance i Kina, Tong-
dynastiet  og  andre  perioder;  Konfucius.  I  Indien  var  der
Gupta-perioden med store udviklinger inden for klassisk kunst
og videnskab, og naturligvis også den græske renæssance, den
italienske renæssance, og mange tilfælde, som vi ikke ved ret
meget om. Men, at bringe disse sammen, og det var især det,
der  fandt  sted  ved  koncerten  lørdag  aften  –  jeg  kan  kun
opfordre folk til at gå til websiden og se det, hvis man ikke
selv var til stede. Og dette er, hvad Helga har stillet krav
om som en politisk nødvendighed i dag, nu. Intet mindre kan
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gøre det. Politik har ændret sig over de seneste 10, 20, 30
eller 40 år, for man kan sige, at, for fyrre år siden var
behovet for en sådan total forandring i det kulturelle syn
ikke så påkrævet, og vi ville måske have kunnet gennemføre et
par reformer, der kunne have fået os igennem krisen. Det er
ikke  længere  tilfældet.  I  dag  står  vi,  25  år  efter
Sovjetunionens  fald.  Og  på  det  tidspunkt  sagde
LaRouchebevægelsen  og  Schiller  Instituttet,  at  dette  ikke
betød Vestens sejr over Østen, men at det vestlige system
sådan, som det var i færd med at udvikle sig på det tidspunkt,
også gik sit sammenbrud i møde. Og dét, som Helga og Lyn sagde
på det tidspunkt, var, at den eneste måde at undgå dette på,
var  at  åbne  op  for  den  fulde  udvikling  af  den  eurasiske
landmasse. Så langt tilbage går vores fremgangsmåde, med den
Eurasiske Landbro, mindst tilbage til 1989-90. I modsat fald
ville der komme et sammenbrud i den globale kultur. Hvis vi
forsøgte at udbrede den eksisterende London/Wall Street-akse,
det  såkaldte  Washington-konsensus  efter  ordre  fra
Storbritannien; fra selve Monarkiet, og det vil jeg gerne
understrege, for folk mener, at det er absurd, selv i Europa,
selv i USA, mener folk, at det er absurd. Men det er i
realiteten dér, vi står. Lyndon LaRouche er kommet med et
specifikt udtryk for dette, som går ud på, at spørgsmålet her
først og fremmest drejer sig om kreativitet. Spørgsmålet for
de fleste af os er: Hvad betyder dette? Hvad er kreativitet?
Og Lyn(don) siger, at det er kreativitet i sig selv. Det er
simpelt hen kreativitet, og hvis vi forstår det som et faktisk
princip  om  menneskelig  udvikling  og  vores  forhold  til
universet som helhed. Her på det seneste har Lyndon sagt, tænk
som Einstein. Og det morsomme er, at for år tilbage – jeg
hader at lyde gammel, men det er jeg, ikke så gammel endda,
men  det  skrider  frem;  måske  er  jeg  den  ældste  person  i
lokalet? – Nå, men for mange år siden havde vi et blad, der
hed The Campaigner, som var vores teoretiske magasin, tilbage
i slutningen af ’70’erne, og vi havde et nummer, der hed: Tænk
som Beethoven! Jeg vil gerne fastslå den pointe, at der ikke
er den store forskel. For, et af de afgørende punkter i at



tænke som Einstein er klassisk musik. Det kommer jeg tilbage
til, når jeg kommer til Einstein, men blot for nu at giver jer
en smagsprøve på, hvad det er, Lyn talte om. For det drejer
sig ikke bare om, at Einstein var et videnskabeligt geni, og
det var han – vi kommer ikke på den særlige relativitetsteori,
men jeg vil komme ind på nogle af de kontroversielle elementer
af det – men han var, i hele sin personlighed, som person, et
geni.  Han  havde  den  rigtige  opfattelse  af  stort  set  alle
spørgsmål,  som  han  blev  involveret  i,  inkl.  nogle
kontroversielle videnskabelige spørgsmål, hvor mange mennesker
mente, at han havde uret. Og jeg taler ikke om de specifikke
resultater, men om hans tilgang, fremgangsmåde, selv nu her
100 år efter, eller omkring 60 år efter hans død, er man
nødsaget til at komme tilbage til at diskutere nogle af hans
ideer. Videnskaben udvikler sig selvfølgeligt. Som folk måske
ved, og det er blot en del af det, f.eks. men videnskabsfolk
er nu, efter at have rakket ned på ideen, gået tilbage til
begrebet om en helhedsanskuelse af videnskab. Dette må gå
langt videre end det, de tænkte, og selv det, Einstein vidste,
og Lyn har været en ledende person. For, en del af problemet
er denne adskillelse af forskellige discipliner ikke alene er
en adskillelse fra videnskab, men også en adskillelse inden
for de forskellige videnskaber: fysik, biologi osv. Og de er i
virkeligheden slet ikke adskilte. Det er ikke blot det, at de
ikke udgør adskilte områder, men at det er en fejl at tænke på
dem adskilt fra hinanden. De kan ikke eksistere adskilte. En
af de ting, jeg gerne vil understrege, er, at, for virkelig at
kunne opnå det, som Lyn og Einstein taler om, må vi anskue
fysik fra et helt andet synspunkt; ud fra et synspunkt om,
ikke  alene  biologi,  men  om  livet;  ting,  der  ikke  er
entropiske,  men,  hvad  der  er  endnu  vigtigere,  selve  det
menneskelige  intellekt.  Det  er  altså  ikke  hjerne,  som  de
fleste mennesker … jeg så en af disse videnskabsvideoer, og de
havde  et  afsnit  om  Einstein;  Einstein  og  hans  videnskab,
Einstein  og  hans  et  eller  andet;  og  så  Einstein  og  hans
hjerne. Der var en journalist, der stillede spørgsmål til
topvidenskabsfolk, hvilket ikke gør det bedre, og hun var



fikseret på hjernen! Det var en fyr, der studerede Einsteins
(fysiske) hjerne fra noget skørt materiale, og hun blev ved
med at komme tilbage til, hvor stor var hans hjerne, og hvor
mange hjernevindinger var der, det var sindssygt! Så vi taler
altså ikke om hjerne, men om det menneskelige intellekt. (Se
også  LPAC-videoen:  The  Extraordinary  genius  of  Albert
Einstein,  med  indledning  af  Phil  Rubinstein,  -red.)  

Til dels, for at komme derhen, hvorfor taler Lyn og Helga om
det  på  denne  måde,  at  man  må  have  en  tilgang  ud  fra
synspunktet  om  intellektet.  På  én  måde  siger  man,  at
intellektet er adskilt fra det fysiske univers, på en anden
måde siger man, at intellektet blot er en sen opdagelse, i det
mindste her på planeten Jord; vi ved ikke, om der intellekt
andetsteds i universet. Så hvorfor begynde dér? Faktisk er det
sådan, at det menneskelige intellekt er det, som universet har
frembragt. Vi kan bevise en vis relation til dette univers,
hvilket er, hvad Einstein arbejdede ud fra. Men hvorfor må vi
tage dette udgangspunkt? Vil de fleste mennesker sige. Er det
ikke lidt meget; I har måske ret, det kunne muligvis være
interessant at tale om dette. Men lad os nu … som Lyn ynder at
sige:  Lad  os  nu  være  lidt  praktiske.  Hvad  kan  vi  (rent
praktisk) gøre? Kan vi ikke applikere en anden tilgang? Lige
nu; lad os få et bedre system i Europa; lad os håndtere euro-
spørgsmålet. Lad os forbedre vores relation med Rusland, lad
os få en dialog med Rusland. Det er en god ting. Briterne
forlod (EU); lad os se, hvad vi kan gøre med det, der er
tilbage; vi må på en eller anden måde holde sammen på Europa.
Lad os være praktiske! OK, vi må tage os af spørgsmålet om
kineserne. Vi må konkurrere med dem, for det handler altid om
konkurrence.  En  nation  imod  den  anden,  det  er  altid
geopolitik,  det  er  altid  et  nulsums-spil;  lad  os  være
praktiske.

Det problem, vi står overfor, er, at tingene nu er kommet til
det punkt, hvor der ikke er nogen praktiske skridt, der kan
tages, undtagen en form for revolution. Jeg taler ikke om at
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kaste med brosten og mursten. Hvis vi ikke gør det rigtige,
vil jeg gerne understrege, at det kan komme så vidt nogle
steder. Hvis vi ser på Mellemøsten, dér har vi en forfærdelig
situation. Men en revolution i kulturen. Den slags ting, der
må  udtænkes,  f.eks.  har  vi  med  musikken,  vi  har  opført
koncerten  i  Berlin,  men  mere  generelt,  så  bruger  vi
udviklingen af musikalske kor til at mobilisere folk. Jeg er
sikker på, man har noget lignende i Europa; i USA er der mange
unge mennesker, der mener, at Rapp-musik er kreativt. De siger
ikke bare, at de kan lide det – det siger nogen måske – men
det virkelige argument er, at det er kreativt. Det er poesi.
Det er virkeligt. Det er gaden. Det er mit liv. De er måden,
hvorpå jeg udtrykker mig. Og kendsgerningen er, at, på dette
tidspunkt, så, hvis man ikke erkender, at det ødelægger deres
intellekt, så kan man ikke organisere det. Men mindre, man i
det mindste engagerer sig i denne debat, engagerer sig i … min
hustru er dansk, og Danmark er et vidunderligt land, folk er
lykkelige, men jeg har set ungdommen. Og de ligner alt for
meget det, vi amerikanere kalder ’Goths’, gotere, skinheads
osv., med tatoveringer, med alternativ påklædning med kranier
og skeletter og 14 nåle igennem næsen, osv. Hvis man har en
ungdom, for hvem hæslighed er et højdepunkt af deres kultur,
noget, man forsøger at opnå, så har man en ungdom, der har
mistet enhver fornemmelse af formål i verden. Mistet enhver
fornemmelse af, hvad det vil sige at være menneske. For, at
være menneske er ikke hæslighed. Og dette er et virkeligt
problem, hvor man ser forskellighederne i kulturer. Især Kina
har ungdommen tendens til at være optimistiske. De overtager
sikkert nok noget af den vesterlandske kultur, det gør de, og
det  er  et  problem.  Men  bortset  fra  det,  så  har  de  en
fornemmelse af, at det at være menneske har en egenskab af
skønhed, af udvikling, en egenskab af fremskridt og opdagelse
og spænding. Det ser man ikke hos ret mange unge i Vesten i
dag, generelt, selv om der nok skal være nogen.

Se på, hvad der foregår lige nu. Vi har et sammenbrud af det
vestlige finansielle system. Deutsche Bank – 50, 70 billioner



i derivater – de siger selvfølgelig, at det vil udligne sig,
men det er ikke sandt, sådan sker et krak ikke. De sidder ikke
der  og  udligner  det  hele,  og  så  bliver  det  til  nul,  og
sluttelig  med  50  billioner  i  derivater,  udveksler  man  en
dollar frem og tilbage, og så er det hele løst. Siden hvornår
har  det  fungeret  sådan?  Det  er  deres  argument.  Men  det
fungerer ikke sådan. 50 billioner i Deutsche Bank – der i
virkeligheden ikke er en tysk bank, den har grundlæggende set
base i New York osv., men altså, hvad er Tysklands totale BNP?
Der er på omkring 3 billioner, sådan noget. Det totale BNP i
EU er 18 billioner dollars. Så vi taler altså om mellem 3 til
4 gange det totale BNP. Deutsche Bank er bankerot. I USA har
vi ikke råd til noget, undtagen bankerne. Jeg har netop set en
rapport  fra  New  Jersey,  med  8  millioner  indbyggere,  den
tættest eller næst-tættest befolkede delstat, lidt mere som i
Europa mht. befolkningstæthed, der ikke ligner noget andet
sted i USA. Der har de en idiot som guvernør, der stillede på
som præsidentkandidat, og de har netop erklæret, at de vil
standse al reparation og vedligeholdelse af veje og motorveje,
for budgettet blev ikke vedtaget. Så han prøver at presse
folk. I USA har vi, for første gang i vores historie, en
stigning i antal dødsfald i aldersgruppen 25 – 54. Med andre
ord, så er antallet af dødsfald pr. 1000 mennesker, eller pr.
100.000 mennesker, er i denne aldersgruppe steget under Bush-
og Obamapræsidentskaberne. Undersøgelsen spændte over perioden
1999  til  2012/14.  Selvmordsraterne  er  steget.  Men  den
virkelige  historie  om  sundhedsvæsenet  i  USA,  det  er
forvirrende, jo, vi har da en 5 – 10 hospitaler i USA, der er
hospitaler i verdensklasse. Det er ikke sådan, at vi ikke har
disse ting. Men, de bliver ikke brugt, med mindre man tilhører
de højere samfundslag, eller udvælges til at deltage i et
eksperiment; men bortset fra det, så er bundlinjen lige nu,
at, hvis du er over 65, må vi lige overveje, om det kan betale
sig at tage os af dig. Så de sætter altså indbetalingen for
lægebehandling op, osv.

Hvad ser vi? EU falder fra hinanden. Hvad er signalerne? Vi



ved ikke helt, hvad det er, der foregår i Storbritannien. Vi
forsøger  at  finde  ud  af  det.  Men  vi  ved,  at  Europa  var
chokeret over den idé, at briterne stemte for at forlade EU.
Det her har en særlig drejning. Den idé, som briterne har
spillet, og som giver én en idé om deres rolle, er, at de godt
kan lide altid at sætte visse ting op på en sådan måde, der
giver kontrol; men de bliver aldrig rigtigt selv en del af
det, de sætter op. De holder sig altid lidt udenfor. Churchill
er et godt eksempel. Churchill gjorde det meget klart, at de
ikke ville opgive Imperiet. Det er grunden til, at de kæmpede
mod nazisterne; det gjorde de ikke, fordi de ønskede at redde
jøderne, glem det. De kæmpede mod nazisterne – efter at de
først havde installeret nazisterne – fordi de ikke ville miste
en del af deres imperium, og de indså, at det var den vej, det
gik. Men ikke desto mindre var deres exit af EU en faktor, der
var noget af en overraskelse, især uden for Storbritannien …
igen, hvad det britiske etablissement tænkte, og jeg vil tro,
at der var splittelser selv i det britiske etablissement, og
det er sandsynligvis grunden til, at det var så tæt løb. Men
en overraskelse, de er ude, og den Europæiske Union er død.
Der vil fremover ikke findes noget EU. Disse fyre, Juncker og
Schultz, der siger, at vi får et nyt Europa, et stærkere
Europa, et kerne-Europa, det grundlæggende Europa – glem det.
Europa  (EU)  er  fuldstændigt  røget.  Til  dels,  fordi  hele
banksystemet er røget.

Nu har man Chilcot-rapporten. Jeg mener, at dette også vil
vise sig at være betydningsfuldt. Tony Blair udgjorde modellen
for det seneste amerikanske præsidentskab. Som det fremgår af
selve Chilcot-rapporten, så var han bonkammerat med George W.
Bush, og den idé, at det skulle have været George Bush, der
kommanderede rundt med Tony Blair, er mere end absurd. Som vi
plejede at sige, så var George W. Bush ikke i stand til at
holde fast i en idé på vej fra den ene ende af lokalet til den
anden.  Dette  var  Tony  Blairs  krig.  Dette  var  briternes
imperie-krig. Det var USA under Bush. Obama har ambitioner;
han vil gerne være mere ligesom Blair. Han vil ikke indrømme,



at han ikke ved, hvad han foretager sig, han er alt for
narcissistisk,  han  modellerer  sig  efter  Blair  i  mange
henseender. Dette er det nye Labourparti, husker man måske.
Hvad det havde med arbejde (labour) at gøre, aner jeg ikke.
Det var så nyt, at de slet ikke behøvede at arbejde!

Chilcot-rapporten gør dette klart. Vi vidste dette; vi sagde
dette.  Der  var  andre,  der  også  sagde  det.  Men  den
kendsgerning, at dette nu kommer ud få dage efter Brexit, som
en  rapport  –  og  jeg  så  faktisk  Blair,  der  forsøgte  at
undskylde, og han var noget rystet. Så vi har altså enden på
EU; vi har de kollapsende banker, og dette har naturligvis
udløst en virkning, hvor Carney, som er chef for Bank of
England … og nu har vi bare penge, som de pumper ud, så meget,
som de kan. I USA kalder vi det ’helikopter-penge’. Der findes
ikke engang en mekanisme længere, hvor f.eks. centralbankerne
opkøber obligationer … det gider vi ikke længere, det virker
ikke mere, for det giver centralbankerne for meget gæld. Nu
siger  man  bare,  kom,  vi  giver  dig  penge,  hvis  du  bliver
hjemme, kaster vi penge ned over dit hus!

Systemet er totalt færdigt. Og dette finder selvfølgelig sted
på et tidspunkt, hvor der er en ny bølge af terrorisme, med
Bagdad, Bangladesh og netop i dag har der været en bombe i
Taiwan på metroen, hvor 21 mennesker kom til skade. De har
ikke erklæret det for en terrorhandling, så jeg ved ikke, hvad
det drejede sig om. Men Bagdad, 250 døde, premierministeren
har indrømmet, og er under ekstremt pres, og hvad er det,
Chilcot-rapporten bekræfter? At alt dette er en konsekvens af
især Irakkrigen i 2003. En afgørende faktor for at forstå
Blair, mener jeg, og nogle af jer husker måske dette; denne
britiske  skuespillerinde,  Helen  Mirren,  spillede  Dronning
Elizabeth II og vandt en Oscar; og selv i filmen – og dette er
sandt – så er den person, der redder den britiske kongefamilie
fra vanære efter Dianas død, hendes mord, Tony Blair. Han var
deres mand; det var ham, der fortalte dem, hvad de skulle
gøre, hvad de skulle sige, hvordan de skulle håndtere pressen.



De vil måske ofre Tony Blair, og uanset, hvad historien er, så
er det ikke let blot at feje ham til side som endnu blot en
politiker, vi bare skaffer os af med. Dette er fyren der var
gesandt for kvartetten til Mellemøsten.

Jeg vil også gerne sige, og dette er meget vigtigt, at, siden
mordet på Gaddafi, og i stigende grad siden Ukraine, har der
været en konfrontation med Rusland, og med Kina til en vis
grad. NATO er rykket frem mod øst, det er rykket nærmere og
nærmere til Ruslands grænse. Lad mig sige én ting: så snart,
jeg personligt, i november 2013 hørte, at der var et initiativ
for at tage Ukraine ud af den Eurasiske Økonomiske Union og
ind i den Europæiske Union, og der var nogle demonstrationer –
så vidste jeg, at det var dårligt. For Ukraine repræsenterer
noget, som er hjertet af Rusland på dette tidspunkt, ikke,
fordi det er Rusland, men man må indse, at Anden Verdenskrig
for to tredjedeles vedkommende blev udkæmpet i det, der nu er
Ukraine og dele af Polen; det var her, russerne konfronterede
nazisterne. Jo, det kom også til Moskva; men en enorm del af
denne kamp blev udkæmpet i Donbass, i Ukraine, i de områder af
Ukraine, der efter krigen blev en del af Polen osv.

Man har en situation ligesom den, man har i Polen netop nu,
hvor man har et sindssyg hørefløjspræsidentskab og -regering,
og de vil begynde at tænke på at tage territorium tilbage og
konfrontere Rusland. Det er udelukket, at Rusland ikke vil
respondere på dette. Man måtte være sindssyg og totalt ude af
kontrol.  Russerne  mistede  27  millioner  mennesker  i  Anden
Verdenskrig. Der er en grund til, at de kalder det den store,
patriotiske krig. I USA kalder man det Anden Verdenskrig, hvis
man kan tælle. Der er ting i USA, der går bedre end det; men
blandt de yngre generationer? Man vil få vanskeligheder med at
finde en person under tyve, der kan fortælle dig, hvilket år,
USA  gik  ind  i  Anden  Verdenskrig.  Jeg  tør  ikke  vædde  på,
hvilken procentdel, der ville svare rigtigt. Og en af de meget
vigtige ting, der har udviklet sig – der er to ting, der gør
dette anderledes end blot at være et dystert billede, og det



er  kineserne.  Kineserne  repræsenterer  nu  en  økonomisk  og
politisk  fremtid.  Og  det  er  ikke  blot  –  de  har  gjort
bemærkelsesværdige  ting.  600.000  –  1  million  mennesker  er
blevet  løftet  ud  af  fattigdom.  Ti  tusinder  af  mil  med
højhastigheds-jernbaner og andre former for jernbaner, hvor de
nu er ved at bevæge sig ind i det indre af landet. De startede
Ét  bælte,  én  vej-politikken,  den  Asiatiske  Infrastruktur-
Investeringsbank.  Deres  anskuelse  er  det,  som  Xi  Jinping
kalder win-win-politik; ikke nulsumsspil, ikke geopolitik, men
et samarbejde om udvikling af især udviklingslandene. Og det
er meget inspirerende for folk, der ser, at, min Gud, de mener
det. De spiller ikke bare et spil. Afrikanerne, for det meste.
Og jeg siger ikke, at der ikke er problemer, men man har jo en
eller  anden  journalist  fra  Washington  Post  eller  The
Economist, der rejser ud og siger, føler I ikke, at kineserne
kommer og voldtager jer? Og afrikanerne siger ’nej’. De bygger
noget.  Lad  mig  give  et  eksempel.  Etiopien.  Vi  havde  en
etiopier, der talte ved konferencen (i Berlin), og Etiopien er
et  meget  interessant  sted,  det  er  det  næststørste  land  i
Afrika, der er omkring 90-95 millioner mennesker. Der var
tilsyneladende et tilfælde, hvor en journalist rejste derned
og talte med en højtplaceret person i regeringen, og sagde,
’indser I ikke, at I bliver plyndret? Er det ikke det, Kina
vil’, typisk koloniherre’. Og fyren svarede, ’nej, det mener
jeg ikke; vi har ingen råmaterialer’. Jo, de har kaffe, men
kaffe er ikke noget særligt i Kina. De bliver ikke udplyndret.
Dette er ikke et kolonialistisk foretagende. Så man har altså
rent faktisk en modstand, og udvikling, begge dele. Ikke kun
det negative. Vi så i Syrien, at der er modstand. Folk vil
kæmpe. I Etiopien falder de ikke bare til patten. Man ser
dette i Afrika i stigende grad. Man ser det i hele Asien. Der
er en modstand, og en løsning.

Og kendsgerningen er den, at Putin har spillet en meget, meget
betydningsfuld rolle. En af de ting, jeg mener, har ændret
dynamikken  således,  at  man  i  Vesten  får  en  Brexit  fra
befolkningen. Man får endda det kaos, vi har i USA – jeg siger



ikke, at kaos er godt; kaos kan føre til helvede. Men hvis man
ikke har et reelt lederskab, så vil folk respondere. Man kan
ikke sige til folk, ’vær ikke kaotiske’. De vil på et vist
tidspunkt  sige,  ad  helvede  til  med  det.  Tag  USA,  med
levestandarden,  der  er  ved  at  bryde  sammen,  kollapsende
infrastruktur; vi er ikke længere den førende nation. Vi kunne
stadig væk være en førende nation.

Kina har ført an i udforskning af rummet. Månens bagside, osv.
USA plejede at være en førende nation i udforskning af rummet
– det er vi ikke mere. Vi har stadig noget, der er blevet
tilbage – vi har netop opsendt en satellit for at udforske
Jupiter, hvilket er godt – men hvorfor tog det fem år at komme
dertil? Fordi vi ikke havde udviklet visse brændstoftyper. Og
hvordan  bliver  satellitten  forsynet  med  energi?  Gennem
solpaneler. Dette kunne være en endnu mere effektiv mission,
hvis vi f.eks. brugte plutonium som brændstof. Men vi gør i
det mindste dette. Obama, der så berømt sagde, da han blev
spurgt om at tage til Månen, ’Åh, der har vi været!’ Det ville
jeg ikke engang sige om Grand Canyon, eller om Weis-museet,
’Åh,  der  har  jeg  været.  Har  gjort  det.’  Under  en  anden
valgbegivenhed var der en, der spurgte ham om fusionsenergi,
og han svarede, ’Åh, vi behøver ikke noget af alt det der
smarte’. Dette er forskningens fremskudte grænse! Hvis man
ikke gør det, hvad gør man så!

Så  forskellen  i  situationen,  er,  at  den  måde,  som  Putin
handlede rent strategisk – han har f.eks. været meget åben
omkring spørgsmålet om en dialog med Europa, inkl. om Ukraine-
situationen.  Han  tog  initiativ  i  Syrien-situationen,  det
sandsynligvis mest åbenlyse tilfælde, for ingen forventede, at
han ville gå ind i Syrien og rent faktisk åbne for muligheden
af at ødelægge ISIS. Hvordan ser USA så lige pludselig ud? Vi
er der, og vi støttede ISIS, forstået på den måde, at vi
beskyttede dem mod luftangreb ved at blande dem sammen med
disse ’moderate’ terrorister. Moderate terrorister? ’Det var
en mindre smertefuld død’. Det kunne man formodentlig sige. De



hugger ikke hovedet af én; måske bruger de mindre smertefulde
metoder, jeg ved det ikke. De er moderate terrorister! Vi
støtter dem, og derfor vil man ikke skyde på en fra ISIS, for
de står ved siden af – ikke en civil person – men en moderat
terrorist!  Civile  kan  vi  dræbe.  Droneangreb  på  et  par
hospitaler, der er i orden. Men lad os ikke gøre en moderat
terrorist fortræd. Hvis man ikke gør nar af den slags – man er
jo vred, man er indfanget af debatten, hvad skal man sige til
en ’moderat terrorist’?

(Mere oversættelse følger. Bliv på kanalen!)

Phil, 36 min., fortsat:

Som vi ved … en af de ting, der skete i går, som jeg ikke har
en fuld rapport over, er, at kongresmedlem Walter Jones sammen
med et par andre kongresmedlemmer holdt en pressekonference om
disse 28 sider, der ikke er blevet offentliggjort, og som
peger på saudiernes rolle, sammen med briterne, men her i
særdeleshed  de  28  sider  omhandlende  saudiernes  rolle  i
[terrorangrebet på World Trade Center] 11. september [2001],
og som er nært forestående, og som vil blive et punkt, der
intensiverer  sagen.  Men  de  krævede  den  omgående
offentliggørelse af de 28 sider; og ét af kongresmedlemmerne,
Lynch,  sagde  faktisk,  at,  hvis  dette  ikke  sker  snart,  og
senest til 11. september, så vil vi oplæse de 28 sider i
kongressalen, der således optages i protokollen. Det er et
andet univers. Hvorfor sker det? Jeg tror, det er pga. det,
kineserne  og  russerne  laver,  for  det  er  sådan,  verden
fungerer. Alle leder efter en årsag nær ved hjemmet, og forsøg
for resten ikke at forudsige det amerikanske præsidentvalg.
For vi har Trump, der er et ’wild card’, en sindssyg mand …
men hvorfor kom han så langt, som han er – fordi folk er
vrede.  Folk  er  oprørte  over  det,  de  gennemlever.  Vi  har
Sanders, som folk troede, havde et bedre omdømme, men faktisk
– han havde stemt for Irakkrigen osv., og han var et falsum et
langt stykke hen ad vejen. Så er der Hillary, der virkelig er
dårlig,  og  hun  undersøges  nu  med  denne  FBI-ting.  Verden



befinder sig i en utrolig urolig tilstand, især i det, vi
kalder  det  transatlantiske  område  (vesten).  Men  der  er
fremskridt  i  Asien,  i  Kina,  og  der  er  en  nyligt  valgt
filippinsk præsident, der måske er i færd med at trække sig
tilbage fra en konfrontation med Kina. Og USA presser på for
en konfrontation med Kina over det Sydkinesiske Hav.

Det, som Lyn og Helga siger, i det mindste, som jeg forstår
det, er, at, i betragtning af en verden, der befinder sig i
denne form for uro, så kan man ikke tage det væk. Noget af
det, det foregår i USA – jeg kan ikke vurdere det alt sammen –
men blot inden for de seneste par dage, med hvad der svarer
til disse opstande, er, at vi har haft en ny runde med politi-
skudepisoder mod sorte mænd i USA, så protesterne er begyndt
igen. Men der er en ustabilitet i situationen, der er global
og  universel.  Vi  har  netop  set  åbningen  af  den  sekundære
Suezkanal, Panamakanalen åbner, kineserne investerer i det –
faktisk er et stort flertal i verden i en position nu, hvor,
hvis  vi  gjorde  det,  de  kan  sige,  ’London  er  forbi.  Vi
gennemfører Glass-Steagall, New York [Wall Street] er forbi.
Vi går tilbage til FDR med denne sag, og vi gennemfører win-
win-politikken’. Men det, vi må gøre for at få dette til at
ske, er, at vi må ændre vores syn på mennesket. Vi har i det
tyvende århundrede været igennem – og det er Lyns pointe, og
hvor  jeg  kommer  lidt  frem  til  Einstein  –  i  det  tyvende
århundrede er det, der i stigende grad er kommet frem, et syn
på mennesket, der grundlæggende set kan reduceres til at være
et dyr eller en maskine. Vi har måske – altså, folk går i
kirke, i moskeen, folk har andre måder at udtrykke det, de har
forskellige  former  for  overbevisninger,  som  de  taler  om,
spirituelle o. lign., men det siger faktisk ikke noget om,
hvad  arten  af  den  menneskelige  natur  beviseligt  er.  I  de
fleste tilfælde vil det dreje sig om at opgive mennesket i
denne verden, og om, hvad man så kan gøre for at redde sig
selv. Hvad enten det nu drejer sig om at være en af ’de
udvalgte’, eller at komme i himlen; hvad historien nu måtte
være. Og så har vi det system, som vi rent faktisk lever



under, og dette står for mig mere end noget andet som det, som
Det britiske Imperium vi sige, og hvorfor Obama er så dårlig.
Og vi mener stadig, at Obama bør fjernes fra embedet; det
ville være et pragtfuldt spark i – buksebagen – uanset, hvor
længe han endnu kan sidde ved magten, fem eller syv måneder.
Det vigtigste element i Det britiske Imperium, mener jeg, og
det er noget, jeg i hvert fald til en vis grad har lært af
Lyn,  er  britisk  epistemologi  (erkendelsesteori;  den
menneskelige  erkendelses  natur,  betingelser  og  grænser).
Briternes  syn  på  menneskeheden.  Det  er  darwinisme,  i  den
betydning, at, eftersom der er en evolutionær udvikling, så
kan vi reducere mennesker til deres biologi, til at være aber,
eller til noget, der stammer fra dyreliv. Eller gå længere
endnu: at man kan reproducere menneskelig intelligens med en
maskine. Der er nu opstået en hel ny runde af denne tænkning i
øjeblikket. Denne idé kommer i bølger, at vi kan producere
kunstig intelligens, at vi kan skabe maskiner, der tænker som
mennesker. Det er rent ud sagt beviseligt, at man ikke kan.
Kurt Gödel beviste det. Vi kan måske på en måde kontrollere
biologiske  former  og  skabe  visse  former  for  levende
organismer, men det ville kræve en total ændring inden for
videnskab.  Det  ville  kræve,  at  man  forstod  princippet  om
livet; hvad det er, der gør livet levende. Jeg så et af disse
causeriprogrammer  med  videnskabsfolk,  hvor  de  angiveligt,
eller faktisk talte om det, de kaldte kvantebiologi, som har
nogle  interessant  punkter,  men  den  store  pointe  hen  imod
slutningen  var,  at  en  af  disse  fyre  sagde,  ’jamen,  det
virkelige problem her er, at vi ikke ved, hvad livet er’. Men
det  her  handler  alt  sammen  om  kvantebiologi.  Og  vi  ved
selvfølgelig virkelig ikke, hvad livet er. Hvad er det for et
princip, der reflekteres i en levende organisme, og som giver
det retning, formål? Som giver det en egenskab af hensigt? Af
en  drivkraft  fremad  (’go-orientation’),  det,  vi  kalder
teleologi[1]; endelige formål. Det er, hvad vi har med at gøre
med livet; livet er under forandring, det er levende; det gør
ting, der ikke er tilfældige. Hvad med menneskeligt liv? Og
man  hører  disse  diskussioner,  og  én  af  disse  fyre  vil



indrømme, ’jamen, hvad er bevidsthed?’ Og det er ikke blot
bevidsthed, men det, som Lyn kalder kreativitet (evnen til at
skabe).

Lad mig træde et skridt tilbage og give jer en idé om, hvad
denne  form  for  begreb  om  kreativitet  er.  For  det,  Lyndon
LaRouche siger, er, at kreativitet er nødvendig. Man kan sige
en ting om kreativitet: På en vis måde er kreativitet det, som
Leibniz  ville  kalde  ’nødvendigt  og  tilstrækkeligt’.  Den
definerer, hvad menneskelige væsner er. Det er en bestemmende
egenskab, der viser, at vi ikke er som dyrene. Vi tilhører et
andet  domæne.  Vi  plejede  at  referere  til  dette  som
’transfinit’, altså med andre ord, at vi lever i et domæne,
der er således, at man ikke kan måle noget som helst af, hvad
vi gør, ud fra et standpunkt om et forudgående domæne. Man kan
ikke måle noget som helst, der er af menneskelig art, ud fra
standpunktet om abe-liv. Der er så mange mærkelige ting om alt
det her med dyrene; det er simpelt hen vanvittigt. For det
første er chimpanser nogle af de mest afskyelige væsner, du
nogen sinde har mødt. De er simpelt hen ondsindede. De slår
hinanden ihjel, de æder deres afkom, i modsætning til dette
billede, som folk engang yndede at udbrede. Jeg synes, det er
mærkeligt, at modsætningen til chimpanser er det, de kalder
bonobo-aber,  en  slags  chimpanse  af  en  anden  art,  den  er
yndefuld,  slank,  og  hvad  er  så  deres  store  ting?  De  har
konstant  forskelligartede  former  for  sex.  De  er  konstant
engageret i seksuel aktivitet, og det gør dem så til en bedre
version af chimpansen. Så det er altså det valg, man har. Man
kan være en chimpanse og gå rundt og dræbe og føre krig og æde
egne unger, eller også kan man være en bonobo, der hænger ned
fra et træ og er engageret i sex i flæng hele dagen lang. Det
er altså ikke det, der skete.

(Der kommer mere oversættelse. Bliv på kanalen!)

Det interessante; indgangsvinklen til at forstå det, som Lyn
siger,  er  hans  fysiske  økonomi,  fremsat  i  dens  enkleste
principper. Og man indser, hvor forskelligt dette er fra den



måde, folk tænker på, til trods for, at det faktisk ikke er
særlig kompliceret – jeg skriver ingen formler op. Jeg er
alligevel ikke skrap nok til matematikken, og matematik er
under alle omstændigheder ikke kreativitet. Hvad var det, Lyn
gjorde med den fysiske økonomi? Han gik ud fra det standpunkt,
hvad er menneskets forhold, i samfundet, til naturen; hvordan
overlever vi? Hvordan reproducerer vi menneskeslægten? Jamen,
vi gør noget, der er meget enestående: vi applikerer viden, i
form af teknologi, til en evne til, fra naturen, at udtrække
ting, der tilsyneladende ikke er der. Selv jæger-samlere – som
jægere udgør vi ikke den store mulighed: vi er ikke hurtige,
vi har dog en hel del udholdenhed i forhold til andre dyr, så
hvis  man  vil  tilbringe  sit  liv  med  at  jage  giraffer  i
Kalahariørkenen, så er vi nogenlunde udrustet til at gøre det.
Men den tankegang, at vi kan overleve som et kødædende dyr, er
temmelig langt ude.

Så  udviklede  vi  landbrug.  Hvad  gjorde  vi?  Vi  tog
videnskabelige kundskaber, ikke blot redskaber, men vi lærte
visse ting om astronomi – hvem ved, hvor langt tilbage i
tiden, der har været astronomi – sandsynligvis mindst et sted
mellem 5.000 og 10.000 år. Der er endda fundet hulemalerier,
der er 30-40.000, eller endda 50.000 år gamle, hvor der er
tegn på kalendere. Men mindst 5 – 10.000 år. Vi anvendte denne
videnskab til at ændre vores forhold til naturen. Vi blev i
stand til at få ting ud af naturen, der tilsyneladende ikke
eksisterede, som f.eks. vores evne til at anvende kobber og
tin  til  at  fremstille  bronze,  til  fremstilling  af
metalredskaber. Og derfra rykkede vi opefter i vores viden om
udvikling af metallerne. Det var alt sammen videnskabelige
kundskaber, der blev anvendt til teknologi, der forbedrede
vores evne – disse ting var der jo ikke bare, man kan ikke
finde bronze i et flodleje, og der vokser ikke stål på en
bjergside. Hvordan gjorde vi det – var det ved forsøg-og-fejl-
metoden? Nej, det, der sker, er, at visse mennesker får en
idé,  de  har  en  forestilling,  men  det  er  en  ubøjelig
forestilling; de vil finde ud af, hvordan de skal bruge deres



tanker  om  det,  der  findes,  til  at  udtrække  ting,  der
tilsyneladende  ikke  er  der  for  sanserne  at  se,  og  som  i
realiteten, i den form, i hvilken vi bruger det, ikke findes.
Vi  skaber  eksistensen  af  i  det  mindste  tætheden  af  visse
materialer, osv., gennem skabende videnskabelig nyskabelse.

Hvis vi ikke gjorde det, ville vi ikke overleve. Vi ville ikke
klare det, for vi ville løbe tør for ressourcer, ikke, fordi
ressourcen ikke er der – det berømte eksempel er, at der i én
kubikmeter jord findes praktisk taget ethvert mineral, man
kunne ønske sig, men man kan ikke udvinde det, fordi det
kræver en enorm mængde energi at udvinde det. Så, i takt med,
at ens energi støder mod visse barrierer, må man udvikle ny
videnskab,  mere  videnskabelig  viden  for  at  udvikle  nye
teknologier, der giver os nye ressourcer. Som vi altid har
sagt, olie var ikke en ressource i 1400-tallet. Hvis man fandt
olie i sin baghave, var det dårligt nyt. Det blev man ikke rig
af, det blev man meget fattig af. Og så blev det til rigdom.
Hvorfor?  Det  var  ikke  land-rigdom.  Rigdom  ligger  ikke  i
jordbesiddelse.

Hvis man tænker over dette, hvad betyder det så; hvad er det,
man i realiteten ønsker at skabe i en økonomi? Flere genstande
– det har man til en vis grad brug for. Det, man virkelig har
brug  for,  er  flere  mennesker.  For,  i  takt  med,  at  disse
udviklinger  finder  sted,  så  øges  uddannelsesniveauet,  den
forventede levetid, adgang til levestandard, og jeg mener ikke
bare en levestandard, hvor man lever godt. Hvis man f.eks.
ønsker at skabe børn, der kan, skal vi sige, arbejde i en
moderne økonomi, kan man ikke berøve dem adgang til visse af
et sådant samfunds produkter. Hvordan begynder et barn at lære
om elektricitet, om at kontrollere lys og andre ting? Det
lærer, at det har en vis magt over disse genstande. Og magten
kommer visse steder fra. Det lærer også at relatere socialt
til andre mennesker, fordi det har brug for disse mennesker
for at kunne håndtere disse objekter og denne magt. Hvis han
eller hun ikke har det, er han berøvet evnen til at forstå den



videnskab, teknologi og det samfund, han eller hun lever i.
Hvis man producerer fattigdom, er det ikke kun fattigdom, man
producerer,  men  man  underminerer  udviklingen  af  selve
samfundet  og  de  kreative  evner.

For det andet, så er kreativitet det træk, der definerer den
menneskelige  art.  For  nu  at  bruge  et  filosofisk-teknisk
udtryk:  Rent  ontologisk  er  det  menneskets  natur  at  være
kreativt,  at  vi  har  evnen  til  at  være  kreative.  Vi  kan
udtrykke  ideer,  der  frembringer  kreativitet.  Ideer,  der
udvikler andre mennesker. Hvis vi ikke har det, så agerer vi
ikke i overensstemmelse med den menneskelige arts natur. Jeg
tenderer – jeg er ikke en person, der har en vis baggrund –
mod at fastslå den pointe, at dette er nødvendigt. Det er
skønhed, hvis man tænker over det, at mennesker – ethvert
menneske – har dette, og at det er en moralsk forpligtelse at
give  børn  adgang  til  dette.  Og  jo  mere  videnskabelig
udvikling,  desto  flere  børn  har  man  brug  for,  desto  mere
kreativitet har man brug for, og desto mere har man brug for
at tænke på fremtiden.

De fleste af os – hvis vi ønsker at besvare nogle af de
teologiske spørgsmål: Hvad er mit bidrag, hvad er min sjæl,
hvad er det, jeg efterlader mig? Man efterlader en fremtid til
de fremtidige generationer. Man bidrager til denne fremtid.
Ideer, undervisning, udvikling, at redde mennesker. Og ikke
alene det, for man må gøre noget, mener jeg, man må ikke alene
skabe en fremtid; men man må skabe en fremtid på en sådan
måde,  at  disse  mennesker  vil  have  evnen  til  at  skabe  en
fremtid. Man må på en vis måde se ud over horisonten, længere
end til horisonten til ting, som man ikke kan se; men at man
har en følelse af, at man må agere på det, man må give de
mennesker, der befinder sig på denne horisont, en garanti for,
at de vil blive i stand til at se ud over den næste horisont.
Og så begynder det i det mindste at nærme sig formålet med
samfundet.

Dét er Lyns fysiske økonomi; det er i det mindste ét udtryk



for det. Vi er af nødvendighed kreative, og med mindre vi får
denne idé ud til andre nationer, andre folkeslag, til os selv,
vil det ikke lykkes os at gennemføre det, vi må gøre lige nu
for at garantere en fremtid. Vi vil stå over for krig. Lyn har
sagt, briterne bluffer, Obama bluffer; vi kan ikke gå op imod
russerne på de østlige grænser med 4.000 tropper, eller hvor
meget, det er. Men vi leger med ilden. Hvis vi tror, vi kan
tyrannisere russerne, kineserne, presse dem, tvinge dem til at
indvilge, efter det, vi gjorde mod dem i 1990’erne, er det
højst usandsynligt.

Hvad vil det så ske? Jamen, enten provokerer vi russerne til
et angreb, hvilket ikke er udelukket, hvis de tror, de selv
vil blive angrebet – et atomangreb – eller også, hvis vi
bluffer og bluffer, og vores bluff afsløres, ja, så affyrer
vi, af ren desperation. Det er ikke bare ’krig ved et uheld’,
som man skal være bange for, selv om det er en mulighed.

Det er ét aspekt. Det andet aspekt er det, jeg fortalte om
USA. Vi befinder os på en nedadgående kurs – jeg vil ikke gå i
detaljer. Vi har høje rater af afhængighed af smertemedicin,
osv. Vi har en voksende fattigdomsandel i befolkningen. Vi har
ikke en infrastruktur, der er under udvikling. Vi har meget
lidt videnskab tilbage, og det, der er tilbage – jeg vil
fortælle noget, bare for at fortælle en vittighed. Vi plejede
at  sige,  vi  skaber  raketforskere,  og  de  arbejder  på  Wall
Street! De hyrer nogle af topmatematikerne, videnskabsfolk,
raketingeniører osv., de hyrede dem i ’80’erne og ’90’erne til
at udføre disse fantastiske algoritmer for finansverdenen, for
en derivat; man skal være et geni for at regne det ud … jeg
bruger ordet bredt. Nu er Wall Street på spanden, så hvor
bliver disse fyre hyret? De veluddannede fysikere? De bliver
hyret til sportshold! Og hvad bliver de hyret til at gøre? De
bliver  hyret  til  at  udføre  endnu  mere  sofistikerede
dataanalyser og fysiologi af atleten for at få dem til at
præstere bedre og bedre og bedre og blive i stand til at vælge
dem, der virkelig er de bedste spillere. Dette gælder for



sport i USA, jeg kan nævne de sportshold, der har hyret nogle
af disse fyre. Sikke et utroligt spild! Det er sandt; det er
ikke noget, jeg står og finder på. Vi producerer knap nok
tilstrækkeligt med videnskabsfolk, og så udregner de data for
det lokale fodboldhold.

Det, som Lyn taler om, er ægte kreativitet, og det er derfor,
han refererer til Einstein. For at komme til pointen – men før
jeg kommer til det, vil jeg fastslå en anden pointe, for det
er vigtigt for at forstå Einstein. For spørgsmålet er: Hvordan
skaber man kreativitet? Det, vi virkeligt har behov for at
reproducere, er kreative mennesker. Den virkelig værdi i en
økonomi  er  raten  af  produktion  af  kreative  mennesker,  af
videnskabelige og kunstneriske genier. Det er det mål, hvormed
man måler sig selv. Hvordan gør man det? Man vil sige, at man
uddanner  folk  videnskabeligt  –  ikke  matematisk.  De  store
videnskabsfolk var ikke matematikere, i modsætning til, hvad
folk tror. Matematik er destruktiv, medmindre den anvendes som
et tillæg til ægte videnskab. For hvad er matematik andet end
et sæt af regler, som man må blive indenfor, hvilket betyder,
at man ikke kan frembringe noget nyt? Man kan ikke skabe
noget.

Hvordan frembringer man så kreativitet? Det er her, klassisk
kunst kommer ind … man kan ikke bare sige til et barn, gå ud
og opdag noget! Man må have en idé om, hvordan intellektet må
fungere  for  at  gøre  en  opdagelse.  Af  hvilken  art,  den
menneskelige natur er. Noget får man fra historien, ved at se
på,  hvordan  opdagelser  blev  gjort,  ved  at  gentage
videnskabelig aktivitet. Men kernen i det får man fra klassisk
kunst. For, hvad er det, man gør, især inden for musik, men
også med poesi og drama; de har hver deres aspekt. Men hvad er
det, man gør? Man skaber et vist tilsyneladende paradoks, en
tilsyneladende problemstilling, hvor, hvis folk fortsætter med
at  agere,  eller  musikeren  fortsætter  ud  ad  det  spor,  han
følger, i kompositionen, eller i opførelsen af kompositionen,
så vil den bryde sammen, den vil ende med at lyde som støj.



Eller også bliver den bare kedelig, for noget af det, der
sker, er, at man bare bliver ved med at gentage sig selv.
Måske med en let ændring, men hvis man lytter til visse former
for  musik,  som  rapp-musik,  men  selv  folkemusik.  Et  af
problemerne, hvis man kun har folkemusik, den kan være smuk,
har måske dejlige melodier, men den har tendens til at være
repeterende. Så, hvis man ikke har en fornemmelse for at skabe
noget nyt af den kanoniserede musik, så sidder man fast. Og
hvad gør klassisk musik? Bortset fra korformen, den sociale
form osv., så gør den det, at den af dig kræver, at du skaber
noget, der aldrig hidtil er blevet hørt. Eller at man i det
mindste opfører den, og i processen med at opføre den, så
repeterer man på en vis måde i sit intellekt den oprindelige
opdagelse. Hvad havde komponisten i tankerne, og hvad gjorde
han eller hun, der ændrede musikkens natur og udtrykte den
fundamentale idé om skabelsen af ideer? Musik er på en vis
måde en meta-disciplin. Man skaber ideer om, hvordan ideer
skabes. Man ser dette i kor, det er derfor, polyfoni er så
vigtigt.  Det  er  derfor,  det  veltempererede  klaver  var  så
vigtigt. For det gav grader af frihed i udviklingen af og
udtrykket for nye ideer.

(Der kommer mere oversættelse. Bliv på kanalen!)

Dette er én ting, som Einstein, og især hans generation, men
som Einstein vidste. Han var en rimeligt habil violinist.
Nogle  mennesker  siger,  at  han  ikke  var  særlig  god,  nogle
siger, at han var virkelig god; jeg har ingen anelse. Men
iflg. alle overleveringer var han en rimeligt habil violinist.
Det, der var vigtigt for ham, var, at musikken var afgørende
for hans evne til at tænke. Ikke sådan, at han gav sig til at
spille violin, og så følte han sig afslappet, og så fik han en
idé. Men det var sådan, at musikken var den måde, han tænkte
bedst på. [Max] Planck var lige ved at blive koncertpianist,
og det var først ved et givent tidspunkt, han besluttede, det
var  bedre  for  ham  at  blive  fysiker.  Og  i  den  generation
spillede de fleste af dem, Nurdst, de spillede alle, Aronfels,



de var ikke alle store videnskabsmænd; men denne kultur med at
udvikle  ideer,  gennemarbejde  nye  ideer,  gøre  nye  ideer
gældende  var  rodfæstet  i  klassisk  kultur,  i  Schiller.
Einsteins moder var f.eks. en stor læser af Schiller, Heine,
og hans fader var vist også en stor tilhænger af Heine. Det
var i heldigste fald den kultur, der blev udviklet. Og det var
dette, der gjorde det muligt for sådan en som Einstein at
blive  en  stor  tænker.  Han  var  f.eks.  ikke  nogen  stor
matematiker; han var ikke en dårlig matematiker, men han var
ikke en stor matematiker; han var fysiker. Han havde sine
berømte  ’gedanken’-eksperimenter:  Han  skabte  i  sine  tanker
visse betragtninger, og han spurgte dem, hvad er løsningen på
problemet  i  disse  betragtninger,  eller  hvad  var  det,  der
reflekteredes? Hvad, om jeg kan rejse lige så hurtigt som en
lysbølge?  Ville  universet  stoppe?  Er  det  muligt  at  rejse
hurtigere … Det var ikke løsningen, men det gjorde det muligt
for ham at tænke over ting, som han ellers ikke ville have
tænkt over. Og sluttelig fik han nogle afgørende ideer, om
lysets hastighed var konstant, men mere endnu, det, at love,
fysiske  love,  var  universelt  gældende.  Det  er  det,
relativitetsprincippet  …  relativitetsprincippet  er  det
modsatte  af  det,  man  tror,  det  er,  og  som  det  ofte
fremstilles, var blot ens perspektiv. Nej, hele pointen med
Einstein, i betragtning af nogle af tidens problemer, der er
af mere teknisk art, om elektromagnetisme, teorien om æteren
osv., dukkede der visse problemer op. Og Einstein sagde, vi må
have  et  system,  hvor  dette  systems  love  gælder  for  hele
universet, for alt! Uanset, hvad den uniforme bevægelse er,
uanset,  hvad  accelerationen  var,  og  uanset  raten  af
forandring,  det  var  generel  relativitet.  Så  det  var  ikke
relativitet,  men  i  virkeligheden,  hvad  er  de  universelle
principper,  som  jeg  kan  sige  er  sande  uanset  hvilken
bevægelse, der foregår? Og dette var, hvad han anvendte på
grundlæggende  set  alting.  Og  hans  indsats  inden  for
enhedsfeltet var ikke én enkelt ligning, men det var et forsøg
på  at  finde  de  underliggende,  universelle  principper,  der
styrede  alle  de  tilsyneladende  spørgsmål  i  universet.



Elektromagnetisme, tyngdekraft, den stærke og svage kraft, og
atomkerneniveauet. Og tænk over, hvad der foregår i det 20.
århundrede. I det 20. århundrede er der et angreb på denne
form for tænkning. Fra Bertrand Russel, til en vis grad fra
Hilbert; og det, der udgjorde en del af angrebet, var, at vi
må  holde  os  til  matematikken.  Lad  os  aksiomatisere
matematikken.

(Der kommer mere oversættelse. Bliv på kanalen.)  

                                                              
  

  

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

[1] filosofisk anskuelse, hvor man mener, at det, der sker i
verden, har et formål, en hensigt.
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Leder:  USA:  I  har  nøglerne
til at standse terrorbølgen:
Brug dem!
– Samt en kort gennemgang af
det  britiske  og  saudiske
monarkis  rolle  i
international
terror gennem de seneste 30
år, inkl. video:
‘Beyond the 28 Pages – 9/11,
Ten Years Later’
13.  juni  2016  (Leder)  –  Det  massemorderiske  voldsorgie  i
Orlando,  Florida,  angiveligt  begået  af  en  tilhænger  af
Islamisk Stat, Omar Mateen, er blot det seneste i en række af
forfærdelige terrorangreb, der alle udspringer af den tredive
år gamle »olieaftale« mellem det britiske og det saudiske
monarki.  Denne  aftale  har  givet  dem  stor  magt  og  store,
skjulte ressourcer til at skabe nutidens globale jihadistiske
organisation for angreb imod nationer.

Med mindre, og før, denne anglo-saudiske organisation afsløres
– som vi kan gøre det med afsløringen af de dokumenter om 11.
september, der er blevet hemmeligholdt i 15 år – og opløses,
vil verden konstant stå over for blinde terrorangreb, over alt
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og til enhver tid.

Præsident Obama blev en overlagt og villig agent for briterne
og saudierne i sine evindelige krige, der har spredt kaos i
hele Mellemøsten og Nordafrika, og terror i hele verden.

Hvilket »sammentræf«, at Obama skal mødes med den saudiske
kronprins Salman i Washington, mens hans CIA-direktør, John
Brennan, gør sit yderste for at »frikende« Saudi-Arabien for
sin  rolle  i  at  arrangere  angrebene  den  11.  september  og
drabene på 3.000 amerikanere. Både Obama og Prins Salman mødes
med blodige hænder.

EIR’s stiftende radaktør Lyndon LaRouche bemærkede i dag, at
han  har  været  klar  over  denne  britisk-saudiske  magt  for
ondskab i årtier; og at dette bidrog til, at han den 2.
januar, 2001, fremkom med en særdeles offentlig og publiceret
advarsel  om,  at  der  forelå  en  trussel  om  et  større
terrorangreb mod USA, der ville finde sted i efteråret 2001.

»Det er stadig det samme, det drejer sig om, selv i gårsdagens
massemord i Orlando«, sagde LaRouche.

Den unge Orlando-drabsmand var rejst til Saudi-Arabien i 2011
og 2012, mens han var ansat i det britiske, internationale
sikkerhedsfirma G4S; og han kom tilbage som en tilsyneladende
meget forandret person.

LaRouche understregede, at, fordi Obamas krige nu umiddelbart
fører til en konfrontation med Rusland, og truer med at blive
til  Tredje  Verdenskrig,  er  det  af  afgørende  betydning  at
afsløre de saudisk/britiske hænder bag – begyndende med 11.
september – og at tvinge Obama ud.

 



’Aftalen’, der lancerede 1000
angreb
I  1985  indgik  Prins  Bandar  bin-Sultan,  daværende  saudisk
ambassadør til USA, et langvarigt partnerskab med den britiske
regering  under  daværende  premierminister  Margaret  Thatcher.
Under dække af en olie-for-våben-aftale ved navn Al Yamamah
(arabisk  for  »duen«),  etablerede  de  britiske  og  saudiske
monarkier  en  offshore-fond,  der  voksede  til  enorme
proportioner og er blevet brugt til at føre global terrorisme
imod udpegede nationer.

I løbet af de mere end 30 år, siden Al Yamamah blev lanceret,
har de britiske og saudiske monarkier ophobet langt over $100
mia. i en kæde af hemmelige offshore-fonde, til finansiering
af terrorisme, politiske mord, kupplaner og andre forbrydelser
som  den  aktuelle  saudisk/britisk/amerikanske  invasion  og
bombning af Yemen.

Under  Al  Yamamah  sendte  den  britiske  våbenproducent  BAE
Systems for anslået $40 mia. våben til det Saudiske Forsvars-
og Luftvåbenministerium, og for anslået yderligere $20 mia. i
bestikkelser til saudiske prinser og regeringsfolk inden for
forsvaret. Til gengæld sendte saudierne 600.000 tønder olie
pr. dag til briterne. Gennem de anglo-hollandske oliegiganter
British Petroleum og Royal Dutch Shell blev olien solgt på de
internationale spotmarkeder og skabte profitter for hundreder
af milliarder af dollars. En EIR-undersøgelse fra 2007 anslog,
at, som et minimum, blev $100 mia. i overskud ophobet og
deponeret  i  hemmelige  offshore  bankkonti,  til  brug  for
hemmelige, fælles anglo-saudiske operationer.

I en officiel biografi pralede Prins Bandar med at bruge disse
hemmelige  midler  og  med  den  særlige  natur  af  Al  Yamamah-
aftalen,  som  kun  kunne  have  været  gennemført  mellem  to
absolutte monarkier, der kunne agere over loven og udviske



skellet mellem offentlige og private handlinger.

ISIS har, med andre ord, absolut IKKE været verdens rigeste,
islamistiske terroroperation.

I  2007,  da  de  britiske  medier  gennemførte  en  begrænset
afsløring  af  Al  Yamamah-bestikkelsesskandalen,  lukkede  den
britiske premierminister Tony Blair den britiske Afdeling for
Alvorligt  Bedrageris  (SFO)  efterforskning,  med  den
begrundelse,  at  det  anglo-saudiske  partnerskab  var  af
afgørende  betydning  for  den  britiske  nationale  sikkerhed.
Ordren til at lukke efterforskningen kom få timer efter, at
den schweiziske regering havde besluttet at give SFO adgang
til de hemmelige bankkonti, tilhørende Wafiq Said, en stråmand
for Al Yamamah-midlerne.

Al  Yamamah-aftalen  var  en  lukrativ  transaktion  for  Prins
Bandar, som fik en kommission for sin rolle i lanceringen af
programmet på mindst $2 mia. (amerikanske efterretningskilder
anslår, at Bandar fik mere end $10 mia. for aftalen).

 

Spørgsmålet  om  3.000  dræbte
amerikanere
Bandar er direkte indblandet i angrebene den 11. september på
World  Trade  Center  og  Pentagon.  Penge  fra  den  personlige
bankkonto tilhørende Bandar og hans hustru, prinsesse Haifa
(søster til den mangeårige direktør for saudisk efterretning,
Prins  Turki-al-Faisal),  blev  videregivet  til  to  af  de
oprindelige flykaprere fra 11. september, Khalid al-Mihdhar og
Nawaf al-Hazmi, via de saudiske efterretningsofficerer Omar
al-Bayoumi  og  Osama  Basnan.  Penge  overførtes  fra  Bank  of
Englands  konti  fra  det  Britiske  Forsvarsministeriums
Støttekontor til Forsvarseksport (DESO) til Bandars konto i



Riggs  National  Banks.  Desuden  modtog  al-Bayoumi  og  Basnan
penge  gennem  en  ’skygge’-ansættelse  i  et  saudisk
forsvarsfirma,  Dalah  Aviation,  der  var  eneste
entrepriseindehaver for det Saudiske Forsvarsministerium.

En føderal dommmer (dvs. udpeget af præsidenten) i Sarasota,
Florida, gennemgår nu flere end 80.000 sider af tilbageholdte
FBI-dokumenter,  der  drejer  sig  om  en  celle  bestående  af
flykaprerne den 11. september, og dennes forbindelser til en
prominent, rig, saudisk forretningsmand med stærke bånd til
det  saudiske  monarki.  Nogle  uger  før  angrebene  den  11.
september, forlod den saudiske familie, der opholdt sig i et
indhegnet  bosted  i  Sarasota,  meget  pludseligt  landet.  De
efterlod sig ejendele, der indikerede, at de brød op med meget
kort  varsel.  FBI  gennemførte  en  uddybende  undersøgelse  af
familien,  fordi  de  husede  tre  af  flykaprerne  fra  11.
september, inkl. ringlederen Mohammed Atta i mange tilfælde,
iflg. sikkerhedslogs og videooptagelser, der viser Atta og de
andre gå ind og ud af ejendommen.

FBI hemmeligholdt dokumenterne og det faktum, at de foretog en
undersøgelse,  for  den  Fælles  Kongresundersøgelse  og  11.
september-kommissionen. Tidligere senator Bob Graham, der var
med-formand i den Fælles Kongresundersøgelse, hævder nu, at
eksistensen  af  forbindelsen  mellem  de  saudiske  royale  og
Sarasota-cellen, når dette ses i sammenhæng med beviset for
den saudiske regerings støtte til San Diego-cellen, nu rejser
yderligere  spørgsmål  om  angrebene  11.  september.  Hvad  med
Herndon, staten Virginia, og Paterson, staten New Jersey, har
senator Graham offentligt spurgt?

Et 47 sider langt dokument, skrevet af de to stabsmedlemmer af
11. september-kommissionen, der tidligere havde arbejdet for
den Fælles Kongresunderundersøgelse, og som havde skrevet det
28 sider lange, undertrykte kapitel, identificerede i alt 20
saudiske  regeringsfolk  med  beviselige  bånd  til  de  19
flykaprere  forud  for  angrebene  11.  september.



Disse forbindelser gik fra det sydlige Californien til den
Saudiske Ambassade i Washington og til den Saudiske Ambassade
i  Berlin,  Tyskland.  Tidligere  flådeminister  John  Lehman,
medlem af 11. sept.-kommissionen, sagde til ’60 Minutes’, at
kommissionen  ikke  førte  en  uddybende  undersøgelse  af  de
ledetråde, der burde have været forfulgt, og som relaterede
til det saudiske monarki og det saudiske regimes støtte til
flykaprerne.  Lehman,  blandt  andre  kommissionsmedlemmer,  har
krævet  en  tilbundsgående,  fra  øverst  til  nederst,  ny
undersøgelse af 11. sept. – en undersøgelse, hvor alle de
undertrykte ledetråde og åbne spor til de saudiske royale
fuldt ud forfølges.

I  løbet  af  denne  trediveårige  periode  med  Al  Yamamah-
programmet er der flydt penge fra disse hemmelige offshore-
konti,  så  vel  som  også  gennem  saudiske
velgørenhedsorganisationer,  til  finansiering  af  et  globalt
netværk af moskeer og madrasser (skoler), der har rekrutteret
flere generationer til det ekstreme wahhabi/salafist-apparat,
som  udgør  rekrutteringspuljen  til  sunni  jihadistisk  terror
over hele verden.

 

Hvad der skal gøres
De beviser, der indeholdes i det stadigt hemmeligstemplede, 28
sider  lange  kapitel  af  den  oprindelige  Fælles
Kongresundersøgelse  af  11.  sept.,  åbner  døren  til  en
optrevling af hele det anglo-saudiske terrorapparat. Uden en
forståelse  af  den  rolle,  som  det  britiske  monarki  og  de
britiske efterretningstjenester har spillet i det jihadistiske
apparat, er det umuligt at lukke dets evne til at operere ned.

CIA-direktøren fremførte i et interview søndag, at amerikanere
»ikke  burde  tro  på«  dette  28-siders  kapitel,  som  han  nu
frygter,  vil  blive  tvunget  til  at  blive  frigivet,  med  en



ophævelse af hemmeligstemplingen. Men et republikansk medlem
af  Kongressen  rapporterede  i  et  tweet,  »CIA-direktøren  må
referere til nogle andre 28 sider end dem, jeg har læst.
Frigiv dem, og lad det amerikanske folk træffe afgørelsen.« I
har i jeres hænder midlerne til at gå til modangreb mod denne
britisk/saudiske  operation.  Brug  dem.  Fremtving  en
offentliggørelse  af  de  saudiske  beviser.  Fremtving  Obamas
afgang. »Dette må gøres hurtigt«, sagde LaRouche i dag, »for
at forhindre yderligere international ødelæggelse.«

Video: 'Beyond the 28-pages – 9/11: Ten Years Later' – Otte
måneder før angrebene 11. september, 2001, forudsagde Lyndon
LaRouche, at USA havde en høj risiko for en begivenhed à la
’Rigsdagsbranden’, en begivenhed, der ville gøre det muligt
for dem, der var ved magten, gennem diktatoriske midler at
styre en økonomisk og samfundsmæssig krise, som de i modsat
fald ikke var kompetente til at håndtere. Vi lever nu i det
ubrudte kølvand af dette stykke historie.

Titelbillede: Obama og Kong Salman bin Abdulaziz under et af
præsidentens mange besøg i Saudi-Arabien samtidig med, at han
opretholdt mørklægningen af 11. september. [flickr/whitehouse]

 

]           

POLITISK  ORIENTERING  den  9.
juni 2016:

https://schillerinstitut.dk/si/2016/06/politisk-orientering-9-juni-2016-foerer-natos-provokerende-oevelser-krig/
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Fører  NATO’s  provokerende
øvelser til krig?
Se også anden del (11 min.).
Med formand Tom Gillesberg

Video: 2. del:

Lyd:

POLITISK ORIENTERING den 26.
maj 2016:
Asien vil samarbejde med Kina
og Rusland,
trods trusler fra Obama
Se også 2. del
Med formand Tom Gillesberg

Video 2. del: (5 min.)

Lyd:
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1. del: POLITISK ORIENTERING
den 12. maj 2016: Forvent det
uventede. Se også 2. del.
Med formand Tom Gillesberg

Video:
2. del:

 

Lyd:

Russisk orkesterkoncert i det
klassiske  amfiteater  i
Palmyra –
et magtfuldt fingerpeg om håb
for fremtiden
Den 5. maj, 2016 – Torsdag gav det russiske Mariinsky Teater
Orkester i det klassiske amfiteater i den syriske by Palmyra
en smuk koncert, betitlet, ”Med en bøn for Palmyra – Musik
genopliver  de  klassiske  mure”.  Indtrykket  af  koncerten
opløfter  allerede  millioner  af  mennesker  verden  over.
Begivenheden var dedikeret til mindet om dem, der har mistet
deres liv til terrorister.

Koncerten var i særdeleshed til minde om Dr. Khaled al-Assad
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(1934-2015),  den  syriske  arkæolog,  der  var  kustode  for
Palmyra-antikviteterne  i  40  år,  og  som  blev  offentligt
halshugget sidste august af IS, efter at have nægtet at give
dem  adgang  til  at  ødelægge  stadig  flere  statuer.  Og  ikke
mindst til minde om den unge russiske specialstyrke-officer,
Aleksandr Prokhorenko, der blev dræbt i midten af marts, efter
at have tilkaldt russiske luftangreb på sin egen position, da
han  var  omringet  af  IS  under  slaget  om  Palmyra.  Han  er
posthumt blevet udnævnt til russisk helt, og hans legeme blev
returneret hjem i dag.

Orkestrets  dirigent  Valery  Gergiev  ledede  programmet,  med
hovedaktørerne  Pavel  Milyukov,  førsteviolin  og  Sergei
Roldugin, cello, sidstnævnte den kunstneriske direktør i Sankt
Petersborgs  Musikhus.  I  den  officielle  russiske  delegation
fandtes også direktøren for Sankt Petersborgs Eremitagemuseum,
Mikhail Piotrovsky. Blandt publikum var også repræsentanter
fra Kina, Zimbabwe og Serbien.

Det  klassiske  program  omfattede  Johann  Sebastian  Bachs
Chaconne,  Sergei Prokofievs Første Symfoni, og et uddrag af
den  moderne  russiske  komponist  Rodion  Schedrins  (enkemand
efter den berømte russiske ballerina Maya Plisetskaya) opera,
”Ikke blot kærlighed.” Da Gergiev introducerede programmets
musikstykker, påpegede han, at Prokofiev skrev sin symfoni ”i
hyldest  til  fortidens  store  mestre  –  Mozart,  Haydn,
Beethoven,”  hvis  værker  udtrykker  ”optimisme  og  håb.”

Ved åbningen af begivenheden hilste den russiske præsident
Vladimir Putin alle velkommen via live video fra Sotji. Han
talte imod terrorisme og udtrykte påskønnelse af koncerten,
som han kaldte et ”tegn på taknemmelighed, erindring og håb.”
Han sagde, ”Jeg ser dette som et minde om alle ofrene for
terroren,  uanset  tiden  og  stedet  for  forbrydelserne  mod
menneskeheden, og, selvfølgelig, som et håb, ikke blot for
genopførelsen  af  Palmyra  som  et  kulturelt  aktiv  for  hele
menneskeheden, men for den moderne civilisation, under denne
tids skrækkelige tilstand, som er skabt af den internationale



terrorisme.

Putin takkede musikerne og støtteaktørerne. ”Dagens aktioner
involverede  større  ulejlighed  og  farer  for  alle,  ved  at
befinde sig i et land i krig, tæt på, hvor fjendtlighederne
stadig pågår. Det har krævet stor styrke og personligt mod fra
jer alle. Mange tak.” Gregiev er en nær medarbejder til Putin,
og cellist Roldugin en god ven.

Dirigent Gergiev talte før musikken – på russisk og engelsk.
Han  sagde,  ”Vi  protesterer  imod  barbarer,  der  ødelagde
vidunderlige verdenskulturelle monumenter. Vi protesterer imod
henrettelse af folk her på denne storartede scene,” idet han
refererede  til  Islamisk  Stats  offentlige  massedrab  i
amfiteatret  sidste  november.  Gregiev  er  musikdirektør  for
Munchen  Philharmoniske  Orkester,  så  vel  som  dirigent  for
Mariinsky Teater Orkesteret.

Publikum  fyldte  amfiteatret.  Sammen  med  lokale  syrere,  og
militært  personel  fra  både  Syrien  og  Rusland,  inkluderede
notabiliteterne den russiske kulturminister Vladimir Medinsky,
der  har  ledet  indsatsen  for  at  redde  og  restaurere
antikviteterne  fra  Palmyra.  Han  var  rørt  til  tårer  over
begivenheden.

Takket  være  superstærk  optagelse,  er  selve  koncerten,  og
billeder af den storslåede opsætning i Palmyra-ruinerne, nu
bredt  internationalt  tilgængelig.  Begivenheden  er  dagens
hovednyhed i Rusland, og videoen breder sig hastigt verden
over. RT udsendelsen af koncerten kan findes her:

https://www.youtube.com/watch?v=9b0hFIf4Zaw

https://www.youtube.com/watch?v=9b0hFIf4Zaw


Om rumindustriens muligheder.
Astronaut  Andreas  Mogensen,
EIR-interview.

EIR-videointerview  med  astronaut
Andreas Mogensen efter konferencen
på  Christiansborg,  om
rumindustriens  muligheder,  2.  maj
2016
EIR: Hvordan ser du samarbejdet med Kina, og deres ambitiøse
program?

Mogensen: Vi samarbejder også med Kina hos ESA; de bliver en
vigtig samarbejdspartner i fremtiden. De er så bare ikke i dag
en del af samarbejdet bag Rumstationen. Men vi håber da på, i
hvert fald fra europæisk side, at få etableret et samarbejde,
og jeg også, at der er en god chance for, at vi en dag ser en
europæisk astronaut ombord på den næste, kinesiske rumstation.
Hør mere.  

Se også:
Optagelser fra konferencen på Christiansborg den 2. maj 2016,
om rumindustriens muligheder, inkl. astronaut Andreas Mogensen
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Optagelser fra konferencen på
Christiansborg  den  2.  maj
2016 om
Rumindustriens muligheder
inkl.  astronaut  Andreas
Mogensen
Schiller Instituttets optagelse.

Se også EIR's og Schiller Instituttets kort interview med
Andreas Mogensen efter konferencen. (kommer senere)

1. del:

2. del:

Program:

Ordstyrer: Helge Sander

15.00 MF Orla Hav byder velkommen

15.03 praktiske forhold ved ordstyrer Helge Sander

15.05 rumlovens perspektiver. Ulla Tørnæs.

15.13 Andreas Mogensen præsenteres

15.15 indlæg under overskriften "de industrielle muligheder
indenfor rumfart".

15.25 Niels Buus, Gomspace Aalborg.

15.30  Peter  Sloth,  kontoret  for  Rum,  uddannelses-  og
forskningsministeriet.
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15.35 Charlotte Rønhof, Dansk Industri (erstattet af en anden
fra DI)

15.30 Torben Andersen Lindhardt, Dansk Metal.

15.45  Morten  Bødskov,  MF  Socialdemokraterne,  formand  for
Ehrvervsudvalget

15.50  Jakob  Engel-Schmidt,  MF  Venstre,  i  Uddannelses-  og
Forskningsudvalget

15.55 der indsamles spørgsmål til Andreas Mogensen.

16.00 Andreas Mogensen besvarer indsamlede spørgsmål stillede
af Helge Sander.

Ambassadør  Taksøe-Jensen
svarer  på  Schiller
Instituttets spørgsmål
under  præsentationen  på
Københavns Universitet
om  sin  udredning  af  dansk
udenrigspolitik
(Desværre kom videobilledet ikke frem p.g.a. en teknisk fejl,
men der er lyd.)

Ambassadør Peter Taksøe-Jensen præsenterede sin udredning af
dansk udenrigspolitik på Københavns Universitet den 2. maj
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2016. Schiller Instituttet stillede et spørgsmål, om at i
stedet for at betragte Rusland som værende på den anden side,
at vi burde samarbejde med Rusland og Kina, om at forlænge
Silkeven til Mellemøsten og Afrika, som en måde at forhindre
terror, flygtninge, og en ustabil område. Ambassadør Taksøe-
Jensen svarede således:

Jeg synes ikke — det er svært at ikke være glade for, at der
er  ført  en  fast  politik  overfor  Rusland,  når  Rusland  har
besluttet sig for at ændre den europæiske sikkerhedsordning.
Så at slå ind på et samarbejdspolitik nu, det vil ikke føre
frem til, tror jeg, at vi vil få et mere sikkert eller stabil
Europa end den politik vi har ført både i NATO og EU, og hvor
Danmark har bakket fuldt op om det.

Men idéen om at prøve at udbrede vores samarbejde med Kina, og
prøve at bygge økonomiske udvikling, og opbygge Silkevejen,
det synes jeg bestemt giver mening, fordi hvis vi kikker på
hvad der har bragt flest mennesker ud af fattigdommen, så har
det været økonomisk vækst, og det synes jeg da er noget vi kan
bidrage med, som en del af vores formål. Det har også den
positive afledte effekt at det også er [på denne måde] at vi
bekæmper fattigdom.

POLITISK ORIENTERING den 28.
april 2016
Dit valg: konfrontation eller
samarbejde  med  Rusland  og
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Kina?
Video: 2. del:

Lyd:

Video  og  lyd:  Seminar  på
Frederiksberg:
Forlæng Den Nye Silkevej ind
i Mellemøsten og Afrika
mandag den 18. april
med bl.a. Helga Zepp-LaRouche
og Hussein Askary
Schiller Instituttet og Executive Intelligence Review holdt et
seminar mandag den 18. april 2016 på Frederiksberg på engelsk.

Inkl. en diskussion om EIR’s specialrapport Den Nye Silkevej
Bliver til Verdenslandbroen

Introduktion:Tom Gillesberg, formand for Schiller Instituttet
i Danmark

Musik:
Fischerweise af Schubert
Ritorna Vincitor! fra Aida af Verdi
Leena Malkki, soprano fra Sverige
Dominik Wijzan, pianist fra Poland
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Teksterne på originalsprogene med engelsk oversættelse 

Video: Introduktion og musik

Talere:  Helga  Zepp-LaRouche,  Schiller  Instituttets
internationale  præsident,  kendt  som  “Silkevejsdamen”  (via
Skype video)

Video: Helga Zepp-LaRouche

Audio: Introduktion, musik og Helga Zepp-LaRouche

Afskrift:  Et  nyt  paradigme  for  menneskeheden:  Afskrift  af
Helga Zepp-LaRouches tale 

Forlæng Verdenslandbroen ind i Mellemøsten og Afrika: Hussein
Askary,  EIR’s  Mellemøstredaktør,  som  lige  har  oversat  den
arabiske version af rapporten.

Den Nye Silkevej og den iranske rolle; Hr. Abbas Rasouli,
først sekretær på Irans ambassade i Danmark.

Video: Hussein Askary og Hr. Abbas Rasouli.

Audio: Hussein Askary og Hr. Abbas Rasouli

Afskrift:  Forlæng  Verdenslandbroen  ind  i  Sydvestasien  og
Afrika: Afskrift af Hussein Askarys tale 

Afskrift: Den Nye Silkevej og Irans rolle: Afskrift af Hr.
Abbas Rasoulis tale

Mere om Den Nye Silkevej og Verdenslandbroen på dansk:

Specialrapport: Helga Zepp-LaRouche: Den Nye Silkevej fører
til menneskehedens fremtid! Oktober 2014
Den  kommende  fusionsøkonomi  baseret  på  helium-3.  En
introduktion til en kommende EIR-rapport om Verdenslandbroen.

Nyhedsorientering december 2014: Den Nye Silkevej bliver til
Verdenslandbroen; Introduktion v/Helga Zepp-LaRouche
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BYG VERDENSLANDBROEN FOR VERDENSFRED
Helga Zepp-LaRouche var taler ved et seminar for diplomater,
der blev afholdt i Det russiske Kulturcenter i København den
30.  januar  2015,  med  titlen:  »Økonomisk  udvikling  og
samarbejde mellem nationer, eller økonomisk kollaps, krig og
terror?  Den  Nye  Silkevej  bliver  til  Verdenslandbroen«.
Nyhedsorientering febr. 2015.

Nyhedsorientering maj 2015 – Helga Zepp-LaRouche: Tale ved
seminar i København: Den Nye Silkevej Kan Forhindre Krig

Tema:  Den  Islamiske  Renæssance  var  en  Dialog  mellem
Civilisationer,  af  Hussein  Askary

Genopbygningsplan  for  Syrien:  Projekt  Fønix:
Diskussionspunkter  om  Syriens  genopbygning

Link: Homepage about the EIR report The New Silk Road Becomes
the World Land-Bridge
The English, Arabic and Chinese versions of EIR's report are
available from EIR and The Schiller Institute in Denmark.
Prices for the 400-page report:
English: printed 500 kr.; pdf. 300 kr.; Arabic: printed 500
kr.; Chinese: pdf. 300 kr.
Please  contact  tel.  53  57  00  51  or  35  43  00  33,  or
si@schillerinstitut.dk

Invitation:
Terror in Europe, and elsewhere. Waves of refugees leaving
countries racked by war and economic ruin, from Afghanistan to
Africa.  Threats  of  financial  crash  in  the  trans-Atlantic
region. Dangers of escalating confrontation and war against
Russia and China.  Is there any hope for the future?

The Schiller Institute and Executive Intelligence Review, led
by the ideas and efforts of Lyndon LaRouche and Helga Zepp-
LaRouche, have been working for decades to create a paradigm
shift, away from "geopolitics," to a new era of cooperation
between  sovereign  nations,  based  on  an  ambitious
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infrastructure-driven economic development strategy — a plan
for lasting peace through economic development.

In 2013, this New Silk Road and Eurasian Land-Bridge strategy
was adopted by Chinese President Xi Jinping, who called it the
“One Belt, One Road” policy, which now includes agreements
with  60  countries.  In  addition,  the  economic  development
alliance among the BRICS countries, and the establishment of
new  credit  institutions,  constitute  an  alternative  in  the
making.

In  December  2014,  EIR  published  a  ground-breaking  special
report in English, The New Silk Road Becomes the World Land-
Bridge, the sequel to its 1996 report, which elaborates the
new  set  of  economic  principles  needed  for  world  economic
development. The Chinese version was issued in 2015.

Now, if there is to be a solution to the heart-wrenching
suffering of the people of the Middle East and Africa, and the
effects of the crisis in Europe, the New Silk Road must be
extended to those regions, on its way to becoming the World
Land-Bridge. The recent negotiations led by U.S. Secretary of
State Kerry (despite opposition from other factions in the
Obama administration), and Russian Foreign Minister Lavrov,
regarding  Iran  and  Syria,  have  also  helped  to  create  the
political preconditions for such a new “Marshall Plan” to
immediately come into effect.

There are already moves in that direction. An example of “win-
win” cooperation was demonstrated during Chinese President Xi
Jinping’s recent visit to Egypt, Saudi Arabia and Iran, where
he confirmed China’s support for real economic development in
the region, backed up by $55 billion in loans and investments.

And  on  March  17,  the  Arabic  version  of  EIR's  report  was
presented in Cairo by Egyptian Transportation Minister Dr.
Saad El Geyoushi, and EIR Arabic desk chief Hussein Askary,
who translated the report, at a well-attended launching at the



Ministry.  An  expanded  chapter  on  proposals  to  rebuild
Southwest  Asia  is  included.

The  Copenhagen  seminar  will  present  the  vision  of  a  new
paradigm, instead of geopolitics, terror, war and economic
collapse.   Mustering  the  creative  efforts  of  populations
collaborating  to  rebuild  their  nations,  is  the  only  way
forward.

We  hope  that  you  will  be  able  to  attend  this  important
seminar, and join in the discussion about how this alternative
can be brought about.

Links:

Introduction to the arabic-version of EIR's report by Helga
Zepp-LaRouche (in English, Arabic and Danish)

Here  are  links  to  information  about  EIR's  March  24,  2016
Frankfurt seminar, co-sponsored by the Ethiopian consulate,
including  the  speeches  of  Helga  Zepp-LaRouche  and  Hussein
Askary.

Report about the Frankfurt seminar 

Helga Zepp-LaRouche's speech

Hussein Askary's speech 

Homepages:
Danish: www.schillerinstitut.dk
English: www.newparadigm.schillerinstitute.com
www.schillerinstitute.org
www.larouchepub.com/eiw
Arabic:  www.arabic.larouchepub.com/
Other languages: Click here

http://schillerinstitut.dk/si/?p=11971
http://schillerinstitut.dk/si/?p=11971
https://larouchepac.com/20160324/eir-seminar-frankfurt-new-silk-road-mideast-and-africa
https://larouchepac.com/20160324/helga-zepp-larouche-keynote-address-eir-seminar-march-23-2016
https://larouchepac.com/20160324/hussein-askary-speech-eir-seminar-march-23-2016
http://schillerinstitut.dk/si/international-links/


Händels  Messias  (2.  og  3.
del)  med  Schiller
Instituttets  “Manhattan
Projekt” kor
Download (PDF, Unknown)
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